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Predslov 

 

Podaril sa vytvoriť slovenský, a možno aj svetový rekord v počete bughousových 

družstiev. 26 ich hralo súčasne!  

 

Úspešný prvý ročník šachových majstrovstiev základných škôl v Petržalke pokračuje 

aj v roku 2025 a pridali sa ďalšie 3 školy. Celkovo 11! 

 

Zorganizovali sme majstrovstvá žiakov a stredoškolákov z celého BA kraja za účasti 

151 detí a desiatok škôl. 

 

Simultánky na námestiach, turnaje pre škôlkárov, šachové turnaje „starých proti 

mladým“, množstvo šachových tréningov...rok 2024 ubehol ako voda v Dunaji. 

 

Musím povedať, že ma osobne nesmierne teší záujem detí a rodičov o šach. Dôvera 

škôl a samospráv pri organizovaní šachových podujatí a tiež vynikajúca spolupráca 

a podpora naprieč šachovými klubmi nielen v Bratislave a okolí. 

 

V dobe, keď sa človek nemôže rovnať s počítačom (Garry Kasparov prehral 

s počítačom IBM už v roku 1997 a dnes akýkoľvek šachový program v mobile 

bezproblémov porazí tých najlepších veľmajstrov), v dobe, kedy sa učíme 

spolunažívať s AI, v dobe, kedy už pred rokmi predpovedali zánik šachu práve kvôli 

výpočtovej technike, šach naopak zažíva svoje najlepšie roky. 

 

Prečo? Sme ľudia. Áno, počítače sú mnohonásobne lepšie, rýchlejšie, výkonnejšie. 

Ale ľudia sa nechcú pozerať na partie počítačov. Naopak. Na youtube vychádzajú 

šachové hviezdy s miliónmi odberateľov, ktorých partie sledujú ľudia po celom svete. 

 

Chceme vidieť a zažiť pocit radosti, keď sami objavíme krásnu kombináciu. Chceme 

pri šachoch stretávať nových ľudí a vďaka šachu spoznať nové kultúry. 

 

A to aj napriek tomu, že iba málo z nás sa možno raz stane šachovými veľmajstrami. 

Ako hovorí jeden z našich trénerov. V šachu môžeme iba vyhrať, alebo sa niečo 

nové naučiť. 

 

 

 

Michal Vrba, v Bratislave 5.2.2025 

predseda Bratislavskej šachovej akadémie 
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Šachové turnaje 

GPX O pohár Šachuľka Matového 
Po vydarenej úspešnej jesennej edícii prišla zimná. Priestory Ihryska v bratislavskom Vivu sú 

priam stvorené pre tento druh podujatia. 24.2. 2024 sa tu zišla elita GPX-károv až na pár 

jednotlivcov, ktorí využili možnosť zahrať si paralelný rapidový turnaj so zápočtom na FIDE 

v Trnave. Deti svojimi vtipnými komentármi zabával medzi kolami Šachuľko Matový – 

napokon, bol to jeho turnaj. 

 
 

Pozrieť sa prišli aj jeho kamaráti – Patrik Pat a Jožko Šprtovský. Pochopiteľne, všetci sa tešili 

z každej výhry, no a medzi kolami získavali kamienky (ako býva u mňa zvykom, dostávali aj 

za remízy a prehry), zamieňali ich za megakamene a dobýjali si energiu kúskami čokolády.  

Poďme však k samotnému turnaju. Systémom štart cieľ zvíťazil Lukáš Janovíček 

z Doprastavu s plným počtom bodov. To je pri ôsmych kolách naozaj úctyhodný výkon. 

Druhé miesto si výborným finišom zabezpečila Júlia Chmelíková z Lokomotívy, stratila iba 

bod s víťazom. Tretie miesto si s polbodovým odstupom vybojoval Šimon Košút z Modranky. 

Nasledovali 6 bodoví – Rozboril, Kello, Pauko, Katreniak a Nikolaiev. 

Rozdiely medzi nimi a hlavným „pelotónom“ boli však v predvedenej hre minimálne – zo 77 

účastníkov tu bolo až 37 hráčov zo šachových klubov. Bod či dva navyše nie sú rozhodujúce, 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/02/GPX_2024_divaci.jpg
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dôležité bude, kto pri šachu vydrží dlhšie a či sa mu bude venovať aj mimo organizovaných 

tréningov. 

Veľkým prísľubom pre budúcnosť sú však deti z najnižšej vekovej kategórie, ktorých 

v hlavnom meste pribúda ako húb po daždi. Dievčatá do 8 rokov vyhrala Bibiana Hrdličková 

(2. Adriana Šefcová 3. Emma Bartošová), chlapcov do 8 rokov vyhral Viktor Válik (2. Peter 

Glod, 3. Matiáš Slamka). 

Rozhodovanie mali na starosti Radko Vachálek a Matúš Červeň, ja som zapisoval výsledky, 

losoval a odpovedal na všetky zvedavé otázky detí. 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
 

 

Turnaj pre najmenších má 25 víťazov 
Šach je aj pre štvorročných! 

25 malých šachistov sa práve zaregistrovalo do turnaja, pre väčšinu z nich je to nová 

skúsenosť – prvý turnaj v živote! A to tu ich mohlo byť aj oveľa viac. Niektorí z mojich 

škôlkarských kurzov neprišli, no priam z neba spadli iní, o ktorých som vôbec netušil. Chlapci 

i dievčatá narodení v roku 2017 a mladší sa ihneď v Starej jedálni aklimatizovali. 

Piatkový turnaj (hralo sa 23.2. 2024) sa hral vo veľkej pohode, neprehrával žiadny ťah proti 

pravidlám, od začiatku sme sa snažili, aby si čo najviac nezrovnalostí vyriešili deti sami. No 

i tak mala rozhodcovská trojica Maslíková – Glodová – Hunčár plné ruky práce, a to najmä na 

posledných šachovniciach, kde sa diali doslova zázraky. V jednej partii sa kráľ hneď 

v otvorení nebojácne a dobrovoľne vydal na prechádzku do centra šachovnice a šikovne 

uhýbal šachom ako v prestrelke na divokom západe. 

Ďalší huncút mal pre svojho pešiaka jasný plán. Z teba bude dáma! Pešiak sa predeiral 

v strednej hre nebojácne vpred obkolesený súperovými figúrkami a čuduj sa svete, súper sa 

iba prizeral, ako sa mu potmehúdsky zakráda až na poslednú radu. Misia splnená. Pešiaka 

však nechal nepremeneného na c8, novú dámu si však bez zaváhania postavil na c1! To už 

bolo veľa aj na mňa, musel som zasiahnuť a trošku oprášiť pravidlá. Mimochodom, šachové 

hodiny by ste tu hľadali márne. 

Po 12 minútach sme výsledky partií odhadli, na tejto úrovni sme považovali za výhru až keď 

niekto vyhrával na materiál o 5 bodov, v mimoriadnych prípadoch stačili 4 body. Fungovalo 

to výborne, hodinky by ich iba stresovali a bolo by to na úkor kvality. Držali sa aj ocinkovia i 

maminky. Výhodu mali tí, čo tomu až tak nerozumeli, pretože skúsení rodičia-šachisti po 

premárnených príležitostiach svojich ratolestí trpeli, sme radi, že sa to obišlo bez infarktu. 

Avšak na prvých doskách sa viac menej hrali naozaj pekné šachy, pochopiteľne úmerné ich 

veku. Veľkú pochvalu si zaslúži prvá pätica (som presvedčený, že o nich ešte budeme počuť), 

ktorá získala 4 body z piatich. Len vďaka tesnému lepšiemu bucholzu zvíťazil Eliáš Bodiš 

pred Arturom Petrovičom a Viktóriou Maslíkovou. 
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„Zemiaková“ medaila sa ušla inak výborne hrajúcemu Riškovi Homzovi (všetci štyria sa 

chystajú na Majstrovstvá SR mládeže do Tatralandie, kde budú reprezentovať Doprastav 

v najmladšej vekovej kategórii) a piate miesto získal prekvapivo brat slávnejšieho Tomáša 

Andrého – len štvorročný Jakubko André! Gratulujeme. Priam neuveriteľné, prehral len 

s víťazom a zaslúžene si odniesol pohár pre najmladšieho účastníka. 

Chcel som však potešiť všetkých, medaily preto dostali úplne všetci do jedného, okrem toho 

sa zbierali kamienky aj za prehry a po viacerých výhrach zamieňali za väčšie. Pre mňa osobne 

má tento turnaj pre najmenších 25 víťazov – veď aby deti v tomto veku odohrali 5 partií za 

sebou v priebehu dvoch hodín (a to sa niektorí z nich zúčastnili ešte tesne predtým môjho 50 

minútového tréningu) – klobúk dolu! Šach v Bratislave má o budúcnosť postarané. 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
 

Prepáčte nám, my ešte len zbierame skúsenosti 

Detská Bratislavská liga pozná víťazov! 
Paralelne počas zápasov 5. ligy sa v Starej jedálni sa odohralo 5 kôl Detskej 

Bratislavskej ligy od polovice októbra 2023 do začiatku februára 2024. 

Zámerom bolo dať šancu skutočným začiatočníkom popri hráčoch, ktorí sú už 

v šachových kluboch registrovaní, ale v 5. lige sú na súpiske len náhradníci a ich 

FIDE rating ešte nepresiahol 1100 bodov. 

Päť kolový piatkový turnaj s tempom 10 minút/partiu + 3 sek/ťah zároveň 

ponúkal možnosť, aby aj menej skúsení nemuseli padnúť načas vo vyhratej 

pozícii len preto, že nestihnú dať mat.  Oproti minuloročnému pilotnému 

ročníku si tento raz zahralo až 33 detí a dvaja dospelí, potenciál je však do 

ďalšej sezóny značne vyšší, avšak kapacita „obývačky“ (rozumej vedľajšej 

miestnosti v Starej jedálni) je však obmedzená. 

 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/02/IMG_20240223_181131.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/02/IMG_20240223_193756.jpg
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V každej sérii získal víťaz 15 bodov a za ním všetci postupne o bod menej. 

Pokiaľ Detská bratislavská liga termínovo kolidovala s 5. ligou, tak boli aj 

nejaké bonusy za účasť v 5. lige, aby títo hráči neboli znevýhodnení oproti 

ostatným. Celkovým víťazom sa stal Viktor Válik so 47 bodmi, na druhom 

mieste skončil Martin Cibiri  so 45 bodmi. Tretia Linda Podolinská získala 43 

bodov. 

Linda by bola veľmi pravdepodobne aj celkovou víťazkou, akurát jej posledný 

turnaj kolidoval so školským lyžiarskym výcvikom. Diplom a cenu dostala 

potom dodatočne o 2 dni neskôr. Ak je súbeh cien vylúčený, tak potom, 

nerátajúc Lindu, bola najlepšie umiestneným dievčaťom Emka Janovíčková, 

ktorá dostala aj pohár. 

Najmladším účastníkom ligy bol Artur Petrovič z Rače, ktorý začiatkom roka 

2024 oslavoval len svoje 6. narodeniny. Šach ho však veľmi baví, chystá sa aj na 

Majstrovstvá SR detí a mládeže do Tatralandie. Na tomto podujatí získaval 

cenné skúsenosti. Úprimne, chýb tu bolo naozaj dosť (no a čo!) a z patov sa 

radoval aj prísediaci Patrik Pat. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/02/celkovy_zaber.jpg
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Fotky so Šachuľkom sú už na konci samozrejmosťou a na prítomných dozeral aj 

tretí zo slávnej trojky – Jožko Šprtovský. 

Takmer po každom kole som sa snažil aspoň krátko usmerniť deti na základe 

toho, čo predviedli za šachovnicou a zároveň ich maximálne povzbudiť. Nad 

nikým som nelámal palicu. Nedávno som si totiž našiel fotku detí z turnaja, čo 

som organizoval pred pár rokmi a približne polovica z tých, čo tam vtedy hrali, 

by ma dnes buď porazili, prípadne by som pri troche šťastia snáď zremizoval. 

Autor: Martin Hunčár 

 
Poznáte toto čarovné slovo? 
…alebo ako sa z obchodu stal jeden príbeh. Pracujem v obchode. Šachovom obchode e4e5. 

Zvoní telefón. Pán si objednal 5 šachov. Pýta sa, kedy budú doručené. Či stihnú byť v jeho 

škole vo štvrtok. Dodáva po krátkej pauze. Vo štvrtok by sme to mali stihnúť. Prečo je pre 

Vás dôležitý štvrtok? 

Viete, ja som telocvikár a chalanom na priemyslovke u nás v Prešove by som chcel spraviť 

šachový turnaj. „Už ste niečo také robili?“ Nie, odpovedá so záujmom v hlase. 

Koľko študentov by si chcelo zahrať? Do takých aj 50. Skoro mi vypadol telefón z ruky.  

To je dosť žiakov. Čo by ste povedali na to, keby na prvýkrát pomôžem so žrebovaním a 

systémom turnaja a vy zmanažujete študentov na mieste? 

 

 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/03/IMG_9568.jpg
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Tiež som ešte nikdy nerobil šachový turnaj na diaľku. A viete čo? Ide to!  Týmto 

pozdravujem z Bratislavy chalanov (viď. foto) na priemyslovku do Prešova.Máte skvelého 

telocvikára, ktorý ešte aj počas prestávok pripravil skvelú aktivitu.  

 

A to čarovné slovíčko? PREČO.  

Ak poznáme odpoveď na PREČO, dokážeme uspieť nielen v biznise, ale vo všetkom, do čoho 

sa pustíme. 

 

Budeme totiž poznať kontext, fakty a cieľ, kam sa chceme dostať. 

Držím vám palce pri práci s otázkou PREČO.  

 

Autor: Michal Vrba 
 

Chess night v UniKu – pred šachom niet úniku 
Chess night pokračoval ďalšou edíciou v UniKu Mlyny v Bratislave. Rozdalo si to medzi 

sebou 48 hráčov a ako býva na tomto podujatí zvykom – približne polovicu tvorili kluboví 

hráči, zvyšní boli bývali šachisti alebo študenti, ktorí drtia šachy na šachových weboch. 

 
 

A vôbec sa nestratili –partie s tempom 10 min + 2 sek/ťah sa dohrávali zväčša až po 20-tich 

minútach, partie boli dlho nerozhodnuté. Najmä prvá dvadsiatka bola veľmi vyrovnaná, 

víťazstvom si nemohli byť istí ani najväčší favoriti. Od začiatku viedol Maxim Kuzminyh, 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/03/IMG_20240322_193616.jpg
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ktorý síce prehral v poslednom kole s výborným Arméncom Danielom Shirinyanom, ten však 

„zakopol“ v treťom kole a hoci všetko ostatné vyhral, mal horší bucholz ako víťaz turnaja. 

Bronzový stupienok patril Martinovi Rakovi, ktorý sa víťazstvami v posledných dvoch kolách 

a celkovým ziskom 5,5 bodu oddelil od skupinky ďalších ambicióznych hráčov: Eduard 

Panko, Peter Macko a Filip Černý. 

7 kôl je tak akurát, koniec o 23:00 vyhovuje azda všetkým, ktorý si chceli vyskúšať zahrať 

v študentskom klube. Prišli aj dve dievčatá, lepšie sa umiestnila Sofia Solonyová, ktorá 

v ťažkej mužskej konkurencii získala až 4 body. V pohodovej atmosfére mali ešte účastníci 

možnosť vyriešiť taktiku z jednej partie Martina Hunčára. Organizátorovi pri rozhodovaní 

asistoval Matúš Červeň. 

Účastníkov mohlo byť pokojne aj viac, ale piatkový večer kolidoval s termínom 5. ligy 

a navyše mali mnohí študenti aj voľno a cestovali domov, aby sa mohli zúčastniť na 

prezidentských voľbách. Aj tak to však stálo za to, ďakujem všetkým, ktorí prišli.  

Autor: Martin Hunčár 
 

 

Bratislava sa spojila s Vilniusom 
Tradične, v druhej polovici apríla (20.4.2024), sa v Bratislave konajú Bratislavské mestské 

dni. Ide o obrovské podujatie kde počas víkendu je pripravené pre návštevníkov mesta 

množstvo programu a zábavy.  

A tak nielen turisti, ktorí navštevujú a spoznávajú hlavné mesto Slovenska sa môžu zapojiť do 

rôznych atrakcií, ale tiež týmto činom mesto pritiahne do svojich ulíc aj jej obyvateľov, ktorí 

počas roka možno nemusia mať vždy čas hoc i len na prechádzku centrom. 

 
 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/IMG_20240420_141828.jpg
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Bratislavská šachová akadémia je súčasťou tohto veľkého predstavenia a priamo v centre 

mesta ponúkla počas celej soboty šachový stánok. V podstate celé šachové námestie. 

 
 

Od desiatej hodiny rannej až do osemnástej podvečernej hodiny si mohli okoloidúci posedieť 

pri dobrej partičke šachu. Alebo aj postáť pri veľkej magnetickej šachovnici. Niektorí sa 

zapojili do šachového kvízu, z ktorého si tím s najvyšším počtom bodov odniesol peknú 

knižku o šachovej histórii. Tí čo sa do kvízu zapojili sa napríklad dozvedeli, či sa v minulosti 

používali presýpacie šachové hodiny alebo koľko ťahov trvala najdlhšia šachová partia. Ak 

náhodou nepoznali odpoveď, boli možnosti A-B-C na výber. 

 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/IMG_20240420_114048.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/IMG_20240420_114931.jpg
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Po kvíze Michal Vrba pripravil pre ľudí na námestí šachový tréning. Naučili sme sa, ako dať 

najrýchlejšie šach mat, ale aj ktoré matovanie je najobľúbenejšie medzi deťmi a mládežou. Po 

šachovom tréningu bol pripravený šachový turnaj. Ten sa odohral na 5 partií s hracím časom 

2×5 minút. Turnaja sa zúčastnili aj aktívni šachisti, no nemali to úplne ľahké. Dnes množstvo 

ľudí hraje šachy cez mobilné aplikácie a tak aj účastníci turnaja, ktorí niesú v žiadnom 

šachovom klube, týchto matadorov výrazne potrápili. 

 

Šachový turnaj so stratou iba jednej remízy vyhral Andrius Mulevicius, ktorí prišiel az z 

ďalekej Litvy. Vo Vilniuse vedie šachovú školu pre mládež a pri cestovaní po svete propaguje 

šachy. 

Zlatým klincom programu bola simultánka s aktuálnym vicemajstrom Slovenska v šachu do 

20 rokov, Dominikom Petrekom. Oproti Dominikovi si sadlo dovedna 15 súperov. Svoju 

formu však potvrdil, napriek tomu, že sa simultánkam aktívne nevenuje a všetky partie vyhral 

a v dvoch popustil súperom remízu. Nebolo to však jednoduché a napriek chladnejšiemu 

počasiu sa aj Dominik zapotil. 

 
 

Tieto podujatia mám veľmi rád. Je to obrovská príležitosť prísť do kontaktu s ľudmi, ktorí 

šach nehrajú, no chcú si ho vyskúšať. Je to obrovská príležitosť, doslova tisícom ľudí, ktorí sa 

počas dňa premelú námestím, ukázať, že šachy sú moderná a atraktívna hra. Alebo vlastne 

šport. 

Podujatie resp. celé Bratislavské mestské dni zastrešilo Bratislavské kultúrne a informačné 

centrum ktoré nám v zastúpení Andrejom Polákom pripravilo dokonalé podmienky pre toto 

šachové podujatie. 

 

Autor: Michal Vrba, predseda Bratislavskej šachovej akadémie 

 
 

https://www.bkis.sk/
https://www.bkis.sk/
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/IMG_20240420_161120.jpg
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Zázraky za šachovnicou sú predsa normálne 
Po dvoch turnajoch v roku 2024 pre najmenších a špeciálnom turnaji pre škôlkarov som chcel 

urobiť všetko preto, aby sa najmenší mohli stretnúť pred letom znovu. Neviem, či existuje 

v šachu niečo krajšie, ako keď ho hrajú deti, ktoré do tajov len vnikajú. Áno, robia chyby 

a poriadne. Boli by z toho krásne videá. Oni však objavujú niečo nové a v tom je to čaro. Aj 

preto túžim všetkých extra odmeniť, okrem kamienkov dostáva každý aj medailu. 

 
 

Snažím sa deťom odbúrať všetky stresy (napríklad tlak od rodičov vyhrať). Márne by ste tu 

tiež hľadali šachové hodiny. Hrá sa tempom, ktoré deťom vyhovuje a po 12 minútach partie 

rozhodcovia odhadujú. Ak je materiálna prevaha aspoň 5 bodov, je to výhra, ak menej, hráči 

získavajú len pol bodu. Aj preto vo výsledkovej listine nájdete dosť remíz. Chcelo by to viac 

času na dohratie, ale to by sme zase nestihli 5 kôl a pre 6 ročné deti sú aj dve hodiny šachu 

v plnom sústredení niečo výnimočné. 

Medzi sebou férovo zápasilo 27 šachistov, čo je náš nový rekord, prišli škôlkari z rôznych 

častí Bratislavy. Na tvárach sa im mihali šibalské úsmevy a sem tam museli rodičia vytiahnuť 

aj vreckovku a poutierať slzičky. Učíme rodičov nezasahovať, maríme protesty dospelákov. 

„Napadol dámu a nepovedal garde!“ ozve sa jeden z rodičov. Druhý si svojho miláčika bráni: 

„A váš dal šach a neoznámil to!“ Kluboví hráči sa iste pri tomto pousmejú. Áno, tu sa dejú 

veci, ktoré v lige nezažijete – aj zázraky, partie sú plné zvratov. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/IMG_20240419_200223.jpg
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Poďme však k výsledkom: Vyhral Eliáš Bodiš, ktorý využil svoje skúsenosti z nedávnych 

Majstrovstiev SR mládeže v Tatralandii. Celkom suverénne vyhral všetkých 5 partií, 

gratulujeme! Na druhom mieste (4 body) sa umiestnil najmladší účastník Jakub André (nar. 

v roku 2020!) Vidieť, že pochytil nejaké grify od staršieho bračeka. 

No a potom sme tu mali skupinu piatich 3,5 bodových: Adrien Grün je milým prekvapením, 

bez systematického tréningu a pritom rozvážnou hrou zaujal, prehral len s víťazom. Na 

štvrtom mieste skončilo najlepšie dievča – Vitktória Maslíková. Šikovný sa ukazuje aj Šimon 

Katreniak, šach miluje aj Ľubko Švorca z Dunajskej Stredy, ktorý vo voľnom čase rieši veľa 

taktík. Pohár za najväčšie zlepšenie dostal Ján Tolt.  

 

Pochváliť však treba naozaj všetkých – myslím, že v Bratislave sa deje niečo výnimočné 

a o niektorých našich supertalentoch bude počuť aj Európa. Je mi jasné, že cesta na vrchol je 

úzka a ťažká, ale potenciál tu je, uvidíme, nechajme sa prekvapiť. 

 

 
 

Mimochodom, pokiaľ chcete trénovať škôlkarov alebo prvákov a neviete ako na to, prosím, 

ihneď ma kontaktujte huncar.martin@gmail.com , rád vám pomôžem a dám know how. 

Uvidíte, že si to užijete až až, je to taká zábava, akú pred telkou alebo čučaním na youtubové 

videá nezažijete. 

 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

 

 

mailto:huncar.martin@gmail.com
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/IMG_20240419_200330.jpg
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AVION Chess Challenge 2024 
V sobotu 6.4.2024 sa v nákupnom centre AVION v Bratislave uskutočnil ďalší zo série 

detskcýh šachových turnajov celoslovenskej série GPX. V ranných hodinách sa stretlo 47 detí 

spolu s rodičmi na prvom poschodí v Komunitnom centre, ktoré poskytuje vynikajúce 

podmienky nielen na samotnú šachovú hru, ale aj na možné vybavenie či už týždňového 

nákupu alebo posedenie v kaviarničke, počas priebehu samotných partií. 

  
 

Vynikajúca poloha a dostupnosť AVIONu sa opäať potvrdila, keď sa podujatia zúčastnili deti 

až z 11tich okolitých miest a obcí okrem samotnej Bratislavy. 

Veľmi nás potešila aj vysoká účasť dievčat, celkovo 13, čo v tomto športe nebýva tak častým 

zvykom. Časy sa menia a my sme len radi, že tento krásny šport, kráľovská hra, priťahuje v 

poslednej dobe aj oveľa viac dievčat. 

A práve Nina Jarošová z Lokomotívy Trnava obsadila celkové tretie miesto. Len o pol bodu 

viac získal Kuzma Nikolaiev z ŠK Doprastav Bratislava a so šiestimi výhrami a jednou 

remízou si zaistil prvé miesto Martin Mordavský, tak isto z ŠK Doprastav Bratislava. 

Vynikajúco hral Viktor Valík, ktorý sa umiestnil na celkovom piatom mieste a suverénne 

vyhral v kategórii chlapcov do 8 rokov, keď predbehol množstvo skúsenejších a starších 

hráčov. 

  
 

Okrem šachovej hry si počas siedmych kôl mohli deti spolu s rodičmi zahrať aj veľké šachy, 

alebo vyskúšať aj skladanie rubikovej kocky s profesionálnou časomierou. Ako na úvod 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/436497991_882997263839663_2120481528034361586_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/436130567_882996837173039_5996452109843154638_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/436162366_882997387172984_9138837685030011565_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/436784028_882997793839610_5585540763407894370_n.jpg
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podujatia tak aj na záver, kedy sa vyhlasovali víťazi kategórií ako aj celkoví víťazi k nám 

zavítala aj zástupkyňa nákupného centra AVION Carmen Bakala, ktorej aj touto cestou 

ďakujeme za výbornú spoluprácu na podujatí ako i venovaný cenový fond pre deti. 

Počas turnaja na priebeh partií dohliadal hlavný rozhodca Michal Baník a rozhodkyňa Niki 

Vrbová. Deti si prvýkrát zapisovali sami po skončení partie výsledky a samotný priebeh partií 

bol bez komplikácií. Poďakovanie patrí samozrejme aj rodičom, ktorí deti podporujú v ich 

záľube a počas partií dbali na to, aby sa šachy odohrali iba na šachovnici. 

Autor: Michal Vrba, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
 

Bombastické rekordy Doprastavákov 
Majstrovstvá SR mládeže 2024 v Tatralandii 
Titulok znie nadnesene, ale nič iné ako pravda to nie. 

Po prvé, vyslali sme početne rekordnú výpravu – 38 mládežníkov. A to sa chystali až 40-ti 

„zbojníci“, dvaja však na poslednú chvíľu ochoreli. Do Tatralandie sme prišli s najvyššími 

tajnými cieľmi, i keď tesne pred majstrovstvami sme očakávania radšej mierne tlmili. Chlapci 

a dievčatá nás však viac než príjemne prekvapili. No povedzte, dá sa toto nazvať inak ako 

medailová žatva? 3 zlaté (André, Macáková a Matejka), 2 strieborné (Shykhnenko, Petrek) a 

4 bronzové (Šalgovič, Srnák, Kováčiková, Tomčániová).  

Len na porovnanie: jasali sme už minulý rok, keď sme získali dve prvé miesta, tri druhé a dve 

tretie. Potvrdili sme úlohu favoritov, pridali jedno prvé miesto a bez preháňania – po tomto 

roku je jasné, že máme najväčší potenciál šachových talentov na Slovensku. 

 
 

V kategórii chlapcov do 8 rokov sme výsledkami dieru do sveta neurobili, ale 5. miesto Petra 

Gloda (5,5 boda) je pekné. Veľkým prísľubom bol aj výkon nováčikov Artura Petroviča, (nar. 

2018, 4 body) a Eliáša Bodiša (nar. 2017, 4 body). A to nám doma ostali ešte nadaní chlapci: 

Richard Motyka, Viktor Válik a Richard Homza – o rok budú ešte všetci v tejto kategórii, 

máme sa na čo tešiť! 

Tomáš André (8,5 boda) si v kategórii do 10 rokov majstrovstvá vyslovene užíval, najviac sa 

mu vraj páčil pingpong! Ale na ružiach ustlaté nemal, zremizoval s Tomášom Žilinčanom, 

ktorý sa ho držal do 7. kola ako kliešť. Rozhodujúca však bola prehra Žilinčana s Kopečným. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/Doprastav_MS_Tatralandia_2024.jpg
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Tomáškovi sa najviac páčila jeho partia s Karolom Timurom. „Systém, ktorý som proti nemu 

zahral mi vyšiel, pekne som si preskupil figúry.“  Zázračný finiš sa podaril nášmu Martinovi 

Srnákovi, ktorý si výhrami v posledných troch kolách (zdolal aj Žilinčana) vybojoval krásne 

tretie miesto (6,5 boda), do karát mu zahrala aj remíza jeho konkurentov na medaily. 

Úprimne, táto kategória je naozaj nabitá a na prvých doskách sa hrá šach na európskej úrovni. 

Ak budú aj ostatní, ktorým sa nepodarilo dostať na debnu napredovať, slovenský šach má 

šancu uspieť aj medzinárodne. 

Plný počet bodov získala medzi dievčatami do 10 rokov Bianka Macáková. Objavili sme ju na 

Bratislavskom šachovom lete pred necelým rokom, odvtedy prešla veľký kus cesty. Boli to jej 

prvé majstrovstvá, pôvodne chcela skončiť do tretieho miesta. „Počas každej partie som sa 

snažila hrať čo najlepšie, partie s Karolinkou Huttovou a Simonkou Kováčikovou mi dali 

zabrať,“ hodnotí Bianka. „Som šťastná, že sa mi napokon podarilo všetky vyhrať.  

Páčil sa mi tu aj živý šach a navyše som tu oslávila aj moje 9. narodeniny!“ Svojím výkonom 

i hrou si rozhodne získala rešpekt. Bola vyhlásená aj ako najlepšie dievča na bleskovom 

turnaji a získala bronzovú medailu na MS mládeže v kompozičnom šachu (dievčatá do 14 

rokov). 

Výborný finiš s dávkou šťastia, keď zakopli jej súperky v poslednom kole, sa podaril aj našej 

Simonke Kováčikovej, skončila tretia. 

  
Kategória chlapcov do 12 rokov bola nesmierne napínavá. Simon Matejka nastupoval ako 

favorit, ale dýchali mu na chrbát mnohí ambiciózni hráči. Uhrať 7,5 boda a odniesť si zlato 

s jednobodovým odstupom – to chce potlesk. „Zapotil som sa s Ivanom Kostiakom, pokazil 

som to hneď z otvorenia,“ vraví Simon. „Mohol som to poľahky prehrať. Pred turnajom som 

si veril, ale vedel som, že ma čaká veľa silných hráčov. Som veľmi spokojný, že sa to 

nakoniec podarilo.“ 

V kategórii do 14 rokov sa blysol famóznym výkonom Hryhorii Shykhnenko. Gríška dlho 

dokonca viedol, jeho výkony zaskočili nielen súperov, ale asi každého. Okrem druhého miesta 

(7,5 boda) si pripísal 123 bodov do rebríčka. Fantastické! „Od začiatku som sa chcel 

umiestniť v prvej päťke, no po výhre v treťom a štvrtom kole som chcel vyhrať, najťažšou pre 

mňa bola ôsma partia,“ konštatuje Gríška. Solídne zahral aj Martin Mazág, ktorému sa 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/Macakova_Kovacikova.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/narodeniny_Bianka.jpg
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v sprievodnom bleskovom turnaji podarilo získať 1. miesto do 15 rokov, Matúš Kapinaj 

v ňom skončil dokonca tretí v celkovom poradí. 

V kategórii do 16 rokov zažiaril štvrtý Áron Pongó, ktorý o medailu prišiel až prehrou 

v poslednom kole. No i tak je jeho 6 bodov v turnaji a 30 bodov do ela veľmi pekným 

výkonom. Neuveriteľný husársky kúsok sa podaril Dávidovi Osvaldovi, ktorý ako „malý 

Dávid“ porážal veľkých ratingových Goliášov a pripísal si neuveriteľných 188 elo bodov do 

ratingu a to mu ešte bolo ľúto niektorých nevyužitých šancí. Nestratil sa ani jeho brat Jakub. 

„Tešíme sa celá rodina,“ hovorí ich mama. „Chlapci už od rána analyzovali partie, hľadali, 

kde to minuli a pripravovali sa na ďalších súperov.“ 

Naše najlepšie dievča – Lucia Tomčániová súťažila medzi dievčatami do 16 rokov. Tento raz 

bola úroveň vyššia než pred rokom, Lucke pribudla konkurencia a jej 3. miestu (len kvôli 

horšiemu bucholzu jej ušlo striebro) nemôžeme nič vyčítať, naopak gratulujeme a prajeme 

ďalšie úspechy. 

Naša mládežnícka doprastavácka jednotka Dominik Petrek vôbec nesklamala, celkovo druhé 

miesto v kategórii 18-20 ročných je vynikajúce. „Najkrajšou bola pre mňa partia proti 

Richardovi Turčanovi, najmä kvôli esteticky príťažlivej prechodnej obeti dámy. Najťažšími 

boli pre mňa momenty, keď som sa pri futbale zranil a chcel sa z turnaja odhlásiť, nakoniec 

som však rád, že som tak neučinil.“ Veľmi dobrý turnaj má za sebou aj celkovo šiesty Šimon 

Šalgovič (6 bodov), v Ch18 skončil tretí, čo je vynikajúce, získal až 70 plusových ratingových 

bodov. Nesklamali ani ostatní naši z tejto kategórie, Karol Paluska získal 44 plusových 

bodov, čo je tiež obdivuhodné. 

Výsledky i hra v najmladších kategóriách mohli byť aj lepšie, ak by deti hrali pomalšie a nie 

zbrklo.  Tomáš André, ktorý na svoj vek hrá mimoriadne rozvážne, radí deťom toto: 

„V kritických pozíciách treba zvýšiť pozornosť, je nutné spomaliť. Mňa motivuje výborný 

výsledok v turnaji, napríklad z týchto majstrovstiev sa postupuje na celosvetové podujatia a to 

už naozaj stojí za to.“ 

Až na pár jednotlivcov vyšiel turnaj našim podľa predstáv, veď celkovo hráči Doprastavu 

získali 314 plusových ratingových bodov, čo je v priemere 8 plusových bodov na jedného. Na 

takýchto majstrovstvách v konfrontácii s najlepšími mládežníkmi z iných klubov Slovenska – 

klobúk dolu! Len pre porovnanie – pred rokom sme v tomto ukazovateli získali 91 bodov, čo 

bolo v priemere tri plusové body na hráča. Takže aj tu nastalo zlepšenie, a to výrazné. Úspech 

treba osláviť, ale na vavrínoch sa zaspať nesmie, treba pokračovať systematicky trénovať 

s vášňou a usilovnosťou. 

Na záver mi však nedá pochváliť naozaj celý náš hráčsky káder, aj tých, čo som tu menovite 

nespomenul, náš trénerský tím to vníma tak, že uznanie nepatrí len medailistom – ale 

všetkým. Áno chybičky i blundre bolia, ale nikto nie je lúzer a ten, kto skončil niekde 

v polovici, môže prekvapiť a vyletieť nahor o rok. 

Ďakujeme aj Rudovi Bencimu a celému výkonnému výboru nášho šachového klubu, a tiež 

vedeniu podniku Doprastav za podporu. Aj ďalším externým trénerom a aj vám rodičom, lebo 

bez vás by deti výhry nikdy nedosiahli. Je pre mňa privilégium, že mnoho detí a mládežníkov 

môžem trénovať. Aká radosť! 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
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Majstrovstvá ZŠ Cádrova ovládol tretiak 
Už tradičné Majstrovstvá ZŠ Caádrova sa uskutočnili v pondelok 19.3.2024 v poobedných 

hodinách po vyučovaní. Na prvý pohľad možno menej atraktívnemu času pre žiakov, ako 

dopoludnia :-), sa podujatia zúčastnilo celkovo až 29 žiakov zo všetkých ročníkov školy. 

 
 

Medzi nádejných budúcich šachistov určite patrí Matias z 1.A, ktorého šachy veľmi bavia, no 

zatiaľ nepoznal všetky ťahy, a preto po dohode s rozhodcami šachy ešte dotrénuje a budúci 

rok nastúpi na celý turnaj. 

Niektorí žiaci pôvodne mali odísť skôr kvôli ďalším povinnostiam, no nedalo im to a 

majstrovstvá školy dokončili až do štvrtej hodiny popoludní. Majstrovstvá školy podporilo 

samozrejme vedenie školy v zastúpení zástupkyne Janky Brezovičovej a pani riaditeľky 

Márie Dolnákovej. 

  

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/433842557_869793498493373_1830788581896588708_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/433610239_869793558493367_2351432223198709977_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/04/433660767_869793835160006_6035810256960878484_n.jpg
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Ako hlavný rozhodca som veľmi oceňoval, že žiaci po skončení partie si nielen podali ruku, 

ale častokrát za peknú hru pochválili aj svojho súpera, po partii už opäť kamaráta. 

Rozhodcovské duo doplnil Jonatán Pavelka, ktorý na škole vedie už niekoľkým rokom aj 

šachový krúžok. 

Najlepšou žiačkou sa stala iba prváčka Alexandra Grúň z 1.B a najlepším žiakom z prvého 

stupňa Michal Čársky z 3.A. Aby sme však boli úplne presný, na prvých troch miestach bola 

veľká „tlačenica“, keď všetci prví traja získali rovnaký počet 5,5 bodu a rozhodovalo tak 

napokon pomocné hodnotenie. 

A tak majstrom školy sa prvýkrát stal tretiak David Hrdý, nasledovaný dvoma deviatakmi 

Jurajom Babušekom a Adamom Božíkom. 

Všetkým účastníkom samozrejme gratulujeme a tešíme sa, že si každý odniesol pamätnú 

medailu z podujatia. No a my sa už teraz tešíme na majstrovstvá v budúcom roku. 

Autor: Michal Vrba, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
 

Šachová simultánka, exhibičná partia a krst 
Na námestí v Lamači sa pod Lipami uskutočnil jubileiný desiaty ročník šachovej simultánky. 

Vo štvrtok, 30.5.2024 prijala pozvanie zatiaľ najmladšia šachistka v tejto tradičnej 

simultánke, majsterka Slovenska v šachu do 10 rokov, Bianka Macáková. 

Bianka sa šachom venuje iba rok, no i za tak krátky čas dosiahla už veľa úspechov. Šachová 

simultánka v Lamačia bola vôbec jej prvou a hrala súčasne proti ôsmym súperom. 

Ešte pred samotným „výkopom“ spoločne so starostom Igorom Polakovičom pokrstili nové 

šachové stolíky, ktoré sa nachádzajú medzi fontánou a kinom. Šachové figúrky je možné si 

zapožičať v knižnici oproti pošte. 

  
 

Následne začali prvé šachové pertie, v ktorých mala Bianka vo všetkých biele figúrky. Na 

šachovniciach bolo možné vidieť veľmi atraktívne partie, ktoré vznikali z rôznych 

gambitových otvorení a tak aj samotná dynamika partií bola veľmi rýchla. Prvý cenný skalp v 

podobe remízy sa podaril ukoristiť Sveťovi, keď partiu, v ktorej mal síce dámu, no proti veži, 

strelcovi a pešiakovi, ktorí sa už už blížil k poľu premeny, zachránil partiu tzv. večným 

šachom. Vedľa sediaci Kristián síce „prežil“ útok z otvorenia, no veľké materiálne straty v 

záverečnej fáze partie už Bianke umožnili iba efektný matový záver. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/8cc322f7-aec4-434f-b6f9-f86c7b0fbd76.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/446935405_918491790290210_619496993490358312_n-1.jpg


22 
 

Po hodine zostali v poli posledný traja hráči. David síce mal o strelca menej, no mohol ešte 

vyskúšať nepozornosť Bianky, ktorá už v závere hrala presne a tak vyvesil bielu zástavu. 

Tobias po dramatickom úvode partie získal v koncovke pešiaka, no aktivita bielych figúr mu 

nedovolovala túto prevahu uplatniť a tak sa zrodila druhá remíza. 

V poslednej partii Martin dostal do pozície, kde Bianka mala síce vežu proti strelcovi, no 

čierny mal nebezpečného pešiaka. Technickú pasáž partie Bianka zvládla ako z veľkej knihy 

koncoviek, súpera metodicky odzbrojila a následne začala stupňovať svoju výhodu až 

napokon aj Martin musel podať ruku svojej súperke na znak uznania. 

 
V prvej simultánke, ktorú tak Bianka odohrala si odnáša 6 výhier a dve remízy, čo je 

fantastiský výsledok. Výsledky po šachovniciach: 

Svetozár Bušfy 1/2 

Adam Jakubík 0 

Tobias Bartlet 1/2 

Igor Polakovič 0 

Eliška Macáková 0 

Kristián Ochodnícky 0 

Martin Popluhár 0 

David Hrdý 0 

Po skončení simultánky na otázku, či by si ešte zahrala šachovú partiu bez váhania 

odpovedala, že áno. A tak diváci na Malokarpatskom námestí mohli sledovať aj exhibičnú 

partiu medzi Biankou a Tobiasom. Hralo sa tantokrát aj so šachovými hodinami, pričo každý 

mal na celú partiu iba 2 minúty a za každý vykonaná ťah bohus 1 sekundu. 

Bianka v prvej časti partie získala výrazný časový nádskok cca 45 sekúnd, no stále v 

komplikovanej pozícii, ktorá vznikla z kráľovského gambitu. Následne sa partia dostala až do 

zdanlivo remízovej koncovky s kráľom, jednou vežou a jedným pešiakom na oboch stranách. 

Biely pešiak bol však rýchlejší a premena na dámu zrazu zmenila situáciu. Po všetkých 

výmenách zostal čiernemu iba kráľ a bielej kráľ s vežou. Obaja skúsení šachisti už vedeli, že 

takúto situáciu už nemá zmysel hrať a čierny položil svojho kráľa. 

Okrem potlesku divákov si tak Bianka mohla vychutnať zaslúženú zmrzlinu na námestí. 

Ďakujeme MČ Lamač v zastúpení Igor Polakovič a Matúš Harmaňoš za pomoc pri organizácii 

a tešíme sa na stretnutie opäť o rok. 

Autor: Michal Vrba, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/436367673_918491720290217_6861929275828419380_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/a7fe5198-4873-44c9-8da3-4ef18eeb1f63.jpg
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V Jarovciach bola aj exibícia 

Na základnej škole Jarovce v Bratislave sa nám podarilo spolu s vedením školy usporiadať už 

druhý ročník majstrovstiev ZŠ Jarovce v šachu AKA Trnkovský jazdec 2024. 

Po minuloročnom prvom ročníku, ktorého sa zúčastnilo 22 detí zo školy bol záujem detí vyšší 

a za šachovnice zasadlo spolu 28 detí. šachy majú tú krásnu vec, že môžu spoločne hrať a 

závodiť deti bez ohľadu na ročník a tak sa v majstrovského turnaja zúčastnili spoločne deti či 

už z prvého alebo druhého stupňa. 

 
Najviac sa darilo Leonardovi Pastorovi. Ten už vyskúšal aj zopár šachových podujatí mimo 

školy, čo bolo vidieť aj na jeho hre a v celom turnaji získal spolu 6,5 boda (6 výhier a jednu 

remízu) a stal sa tak suverénnym víťazom ako i majstrom školy pre rok 2024. 

Tesne za ním, na druhom nedelenom mieste, sa umiestnil Arthur Kompas, ktorí vybojoval 

celkovo 6 bodov (5 výhier a dve remízy) a na treťom mieste sa umiestnil s lepším pomocným 

hodnotením Patrik Šegeda 5b (5 výhier, 2 prehry). 

Samostatne vyhodnotenou bola aj kategória prvého stupňa, najlepšia žiačka školy, ale i 

špeciálne ocenenie za odvahu, ísť odohrať školské majstrovstvá, ktoré bolo udelené mladším 

žiakom. 

Po skončení majstrovstiev rozhodkyňa Lucka Tomčániová odohrala exibičnú partiu s víťazom 

turnaja. Majsterka Slovenska a aktuálne bronzová medailistka medzi dievčatami do 16 rokov 

na Slovensku, súhlasila s časovým hendikepom, kedy mala na partiu iba jednu minútu a 

Leonard celých 5 minút. Partia po veľkej dráme napokon skončila remízou, čo je pre 

súčasného majstra školy iste veľkým povzbudením do ďalších partií. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/444945206_916265580512831_4491129065835630433_n.jpg
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Za možnosť usporiadať podujatie patrí vďaka vedeniu školy a pani učiteľke Kristíne 

Tomčániovej, poďakovanie hlavnej rozhodkyni Lucii Tomčániovej a za organizačnú pomoc 

Jánovi Tomčánimu. Áno, rodina Tomčániovcov má na tomto podujatí veľkú zásluhu. 

Víťazom ako i všetkým účastníkom gratulujeme a tešíme sa opäť o rok. 

Autor: Michal Vrba, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
 

Run and chess v novom svetovom rekorde 
Priatelia, dúfam, že mi odpustíte môj superlatív o svetovom rekorde, ale keďže som si tento 

formát pred piatimi rokmi sám vymyslel a neviem o tom, že by sa podobné podujatie konalo 

ešte niekde inde, môžem si to hádam dovoliť. Na štart sa postavilo až 50 pretekárov (pred 

rokom 40) a to sa viacerí na poslednú chvíľu zo zdravotných dôvodov odhlásili. 

Rekordná účasť ma potešila, hoci všetci sme tŕpli, či sa neroztrhne obloha a nebudeme musieť 

bežať v daždi. Počasie nakoniec vyšlo geniálne. Na šachové zápolenie sa našiel vhodný 

prístrešok na lúke pri Krasňanskej horárni, takže hodiny a súpravy by sme ratovať v prípade 

nepriazni počasia nemuseli. 

  
 

Už tradične účastníci absolvovali 7 pol kilometrových okruhov. V propozíciách to síce 

nebolo, ale pred začiatkom som oznámil, že sa budú odmeňovať aj najlepší bežci. Vyvolalo to 

reakciu podľa očakávania – hneď po štarte sa všetci rozleteli ako splašené kone. S tým, že 

kone majú trošku väčšiu vytrvalosť než šachisti… Zdravotník Igor síce nemal prácu, ale ak by 

sme merali tep po dobehnutí pred prvým ťahom, boli by sme iste prekvapení. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/444988707_916263697179686_2331991849072628226_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/445512314_916265483846174_4883038657762500620_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/IMG-20240525-WA0006.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/IMG_20240525_101007.jpg
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Viacerí skonštatovali, že to bol ich najkrajší a zároveň najťažší turnaj v živote. Ak ste totiž 

bežali pomalšie ako váš súper (každé kolo bolo dopredu pred behom vyžrebované), sadali ste 

k šachovnici s časovým handicapom. Namiesto 5 minút na partiu + 2 sekundy na ťah ste 

mohli mať o minútu či dve menej. Veľmi zaujímavé boli aj medzigeneračné súboje – 

napríklad keď sa „obor“ z Francúzska Julien Grun stretol zoči voči odpočinutému 

štvorročnému Jakubkovi Andrému. 

Jemu jedinému sme povolili výnimku, počas behu sa nechal voziť v sedačke na chrbte ako 

taký faraón. Jeho „koníkom“ bol ocino Ján André, ktorý mal z 5 bodových hráčov najlepší 

bucholz (hralo sa 8 partií). Výborne zahral aj 5,5 bodový Filip Gallo. 6 bodová lepšiaca sa 

Katarína Lopušná vyhrala súťaž žien pred Miriam Weissensteinerovou a Simonkou 

Kováčikovou, ďalší so 6 bodmi Yaroslav Filippov obral v poslednom kole o víťazstvo 

fantasticky hrajúceho tretieho Martina Srnáka, ktorý však odišiel vysmiaty – získal pohár pre 

najlepšieho do 10 rokov (druhá Simonka Kováčiková a tretí Eliáš Bodiš). 

Zo 6 bodových treba určite pochváliť ešte bratov Filipa a Patrika Černých, ktorí trápili 

favoritov až do konca. Celkovo druhý skončil najvyššie nasadený Radoslav Paňko (6,5 bodu) 

a víťazom sa stal zaslúžene Martin Mazág (6,5 bodu). Oproti Radkovi mal síce lepšie 

pomocné hodnotenie len o pol bodu, no zaslúžene preto, lebo dominoval aj v bežeckej časti. 

Keďže dva poháre jednému sa neudeľovali, pohár pre najrýchlejšieho získal druhý Martin 

Hromek, výborne bežal aj tretí Bohuš Szabó. 

Deťom do 8 rokov sme umožnili, že ak nebudú chcieť bežať posledné dve kolá, nemusia 

a budú hrať s tempom 3 minúty na partiu + 2 sekundy na ťah (teda s dvojminútovým 

handicapom), ale na moje milé prekvapenie nikto túto možnosť nevyužil a všetci makali až do 

konca. 

Rodičia povzbudzovali ako sa dalo, všetko išlo ako hodinky aj vďaka môjmu pomocníkovi 

Matúšovi Červeňovi a pár dobrovoľníkom z radov rodičov, ktorí vytvorili veľmi dobrú prajnú 

atmosféru (viacerí sa do súťaže zapojili tiež, čo veľmi oceňujem), kombinácia šachu a behu 

zaujala aj viacerých okoloidúcich turistov a rodín s deťmi. 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

 

Prvý ročník kvalifikačných majstrovstiev Petržalky s 
prekvapením 
Posledný aprílový piatok, 26.4.2024, sa stretlo 63 žiakov základných škôl v priestoroch školy 

ZŠ Černyševského v Petržalke, resp. klubovni ŠK Slovanu Bratislava, aby zasadli v 

šachovom finále za šachovnice a rozhodli o šachovom majstrovi Petržalky. 

Aby sme však pokračovali ďalej, musíme sa vrátiť pár mesiacov dozadu. Do októbra 2023, 

kedy začali prvé kvalifikačné kolá na jednotlivých základných školách. Do pilotného projektu 

MČ Petržalka, ktorého cieľom je deťom vytvoriť príležitosti a prostredie k športovaniu (šach 

je jednou z viacerých športov, do ktorých sa žiaci počas roka mohli zapojiť), sa prihlásilo 8 

základných škôl. 

Na každej škole sa počas roka uskutočnili majstrovstvá školy v šachu, do ktorých sa mohli 

prihlásiť všetci žiaci bez ohľadu, či sú prváci alebo deviataci. Okrem štandardného ocenenia 
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prvých troch , sa zároveň z každej školy prvých 8 žiakov kvalifikovalo na finálové podujatie. 

No a o tom už ideme hovoriť ďalej. 

 
 

Tajne som dúfal, že príde všetkých 64 kvalifikovaných detí, čo by bolo pre šach zároveň aj 

veľmi symbolické. Nemožnosť účasti jedného žiaka tak ustálila štartové pole na 63 hráčov zo 

spomínaných ôsmych škôl. 

  
Hralo sa systémom 2×10 minút na partiu, 7kôl, pričom si žiaci museli dávať pozor aj na 

nemožné ťahy, ktorých bolo dovolených maximálne tri. Osobne som bol veľmi zvedavý, 

komu sa ako bude dariť. Predsa som sa stretol so všetkými deťmi už na školách a mal som aj 

svojich tajných „koňov“. 

Avšak ako to už býva na finálovom podujatí, konkurencia tu bola už skutočne veľká a ako by 

povedali hokejisti, hralo sa o každý centimeter šachovnice. Rozhodovali doslova jemnôstky v 

koncovkách, ako aj rýchlejšia ruka pri časových tiesňach, kedy žiakom zostávali na partiu 

doslova jednotky sekúnd. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/440588686_897671645705558_3926223042758982399_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/440746096_897672012372188_7174328895919406185_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/440788627_897670642372325_5390802779907187013_n.jpg
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Videli sme aj zaujímavé paty, nebola núdza aj o partie, ktoré končili holými kráľmi a niektorí 

skúšali samozrejme aj obľúbené šustermaty. 

  
Pre mňa osobne bolo veľkým a príjemným prekvapením, koľko mladých, talentovaných detí 

na školách máme. Prví traja nasadení boli skúsení šachisti, no ďalších 60 žiakov nehráva v 

žiadnom klube či šachovej lige. A to je veľká škoda, pretože si dovolím tvrdiť, že každý jeden 

zo žiakov, ktorý priši na finálové podujatie, by sa medzi mládežou v ktoromkoľvek šachovom 

klube vôbec nestratilo. 

Kolá išli jedno za druhým a aj vďaka pomoci skúsenému rozhodcovi Rastislavovi Diviakovi, 

ktorému asistoval Milan Jarábek, finále dodržalo svoj časový harmonogram, aby sa deti stihli 

o jednej vrátiť do školy a naobedovať. 

 
 

Počas tohto školského roka som mal možnosť prehodiť zopár slov s riaditeľmi škôl, 

učitekami, psychológmi a vychovávateľkami, ktorým patrí môj veľký obdiv a rešpekt, že 

svojich žiakov nielen podporujú, ale im na nich skutočne záleží. Patrí im za to veľká vďaka. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/438843999_897671299038926_7484968123330796159_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/440582272_897670799038976_4107923360002533261_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/05/440561322_897671229038933_4651163480039223766_n.jpg
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No a ako to dopadlo? Veľká dráma sa udiala v piatom kole, kedy sa stretli prvý dvaja 

nasadení hráči, Simon Matejka a Filip Veselý. Toho času dokonca aj klubový kolegovia. 

Simon sa s prehľadom dostal do výhodnejšej koncovky s pešiakom viac. Filip však nehodil 

flntu do žita a vyskúšal ešte posledný únik pešiakom, ktorý sa vydaril a Simon tak vyvesil 

bielu zástavu. 

1. miesto: Filip Veselý 6,5b; ZŠ Lachova 

2. miesto: Simon Matejka 6b; ZŠ Turnianska 

3. miesto: Juraj Svátek 5,5b; ZŠ Dudova 

 

Špeciálne ocenenie získali aj štvrtý Pavlo Bublyk a Matej Padych (knižku a ručne vyrezávané 

figúrky, ktoré im osobne odovzdal rezbár Miroslav Kováčik), ocenili sme aj najlepšiu žiačku 

Teréziu Šošovičkovú a najlepšieho žiaka z prvého stupňa Nicolasa Števicu. 

Vyhodnotené a ocenené boli aj školy. Do celkového poradia sa započítaval súčet bodov 

prvých štyroch žiakov z danej školy. A že to bolo tesné! 

Škola Body TB 

1. ZŠ Lachova 21 77 

2. ZŠ Turnianska 20.5 78 

3. ZŠ Pankúchova 20 89.5 

4. ZŠ Budatínska 17 71.5 

5. ZŠ Černyševského 15.5 77 

6. ZŠ Dudova 15.5 76 

7. ZŠ Gessayova 15 68 

8. ZŠ Tupolevova 14.5 89.5 

Záverom to najdôležitejšie. Všetko toto sa udialo, pretože MČ Petržalka má snahu 

podporovať deti na školách a takto vyzerá výsledok prvého ročníka. No a musia byť aj 

správny ľudia na spávnom mieste, aby sa to všetko poradilo.  

A za MČ Petržalka to celé „spískal“ Michal Horváth, ktorý bol s nami na každom jednom 

školskom kole, ako aj finále. Veľká vďaka! 

Autor: Michal Vrba, predseda Bratislavskej šachovej akadémie 

 

 



29 
 

Deň Amosákov so Starou jedálňou 
Toto júnové podujatie napokon predčilo všetky moje očakávania. Nádherné počasie a mnoho 

zaujímavých stanovíšť, na ktorých sa zbierali pečiatky za vyriešenie úlohy. Pochválme 

výbornú organizáciu lídrov a dobrovoľníkov Starej jedálne v spolupráci so školou a ďalšími 

združeniami. Zďaleka to nebola len akcia pre deti zo ZŠ Jána Amosa Komenského v Rači, ale 

prišlo mnoho rodičov aj z iných mestských častí, aby si užili pestrý program – detskú zónu 

s Ráčikom, interaktívne predstavenie  

Dievča bez hranostoja, bubnovú show Maribondo, zábavnú zónu s CVČ Levík, návštevníci si 

mohli kúpiť štrikované i recyklované textilné výrobky Špajza design, domáce sviečky zo 

včelieho vosku ktoré vyrobili deti z MŠ a ZŠ J. A. Komenského, hral sa basketbalový 

i futbalový turnaj a nechýbali sme ani my – Bratislavská šachová akadémia. 

  
 

Pre deti, ktoré nemôžeme pokladať ani za šachových amatérov, pretože niektoré o tejto hre 

len počuli, sme si pripravili „náročný“ test. Spolu s Filipom Veselým sme boli kvôli veľkému 

záujmu priam na roztrhanie. Pýtali sme sa na najobľúbenejšiu šachovú bábku na Slovensku 

a ak sa náhodou niekto z detí nechytal, Šachuľko sa mu ochotne prihovoril, prípadne sa jeho 

Šéfko vyslovením jeho mena akože nechtiac preriekol. 

Druhá otázka nebola vôbec ťažká – vedieť, že šach je napadnutie súperovho kráľa, by snáď 

mohol vedieť každý. No i tak sa sem tam objavila chybička, napríklad keď niekto zakrúžkoval 

odpoveď, že je to veľká nezhoda v politike. Jeden chlapec si vybral možnosť „c“ – šach je 

tvrdý úder v boxe. Ukázať sa v dobrom svetle pred svojimi ratolesťami chceli aj rodičia: „Pri 

šachu sa predsa kráľ nevyhadzuje, to až pri mate!“ začul som jedného múdreho tatka ako 

poučuje svojho syna. 

Šľahačkou na torte bola tretia otázka – kto je najlepším šachistom všetkých čias. Niektorých 

lákala možnosť „a“ – Martinus Sicíslky, zvlášť ak som ich trošku zmiatol, že v šachu existuje 

aj Sicílska obrana. Druhá možnosť bol detskej verejnosti neznámy Magnus Carlsen. Mohol by 

snáď nejaký potomok divokých Vikingov vynikať v tejto kráľovskej hre, pri ktorej sa ľuďom 

až z kečky parí? Ostávala tretia možnosť – Michal Vrba. Znie to dobre, žeby dáky slávny 

Slovák? 

Niektorí naozaj váhali, čo je iste veľkým povzbudením pre zakladateľa Bratislavskej šachovej 

akadémie, aby na sebe ešte popracoval. Snažil som sa napovedať, že meno najlepšieho 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/06/IMG_20240608_105151.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/06/IMG_20240608_105535.jpg
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šachistu znie tak trošku škandinávsky – v tom momente u viacerých vyhral Martinus Sicílsky 

– škoda len, že na zemepise chýbali v tom najnevhodnejšom čase. 

Posledná testová otázka, oproti ostatným superľahká – nájsť štyri veci nepatriace medzi 

šachové figúrky, už nerobilo žiadny problém – býk, váhy, brána a škorpión naozaj na 

šachovnicu nepatria. 

K deťom sme boli milosrdní a s úsmevom na tvári sme dali vytúženú aj keď pri nejakej 

odpovedi zaváhali pečiatku (ak nazbierali všetky, mohli si vymeniť za sladkosť). 

 
 

Tí, čo pričuchli k šachu viac, využili možnosť zahrať si voľne medzi sebou, prípadne si 

zaskákať na veľkej šachovnici. Záujem bol aj o šachové tričká „Dobrý šach vám všetkým“, 

mydielka, letné tábory a tréningy od septembra. Bolo to jedno z najlepších podujatí na 

propagáciu šachu – a to sú predo mnou ďalšie dve – Otvorenie Račianskeho kultúrneho leta 

21.6. v Račianskom amfiteátri a Dni Petržalky 22.6. na dostihovej dráhe. Držte nám palce. 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

 

 

 

 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/06/IMG_20240608_111706.jpg
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Dvojhlavá príšera bodovala na deň detí 
Na pozvanie MČ Rača sme mali svoje zastúpenie aj na dni detí 2.6. 2024 v športovom areáli 

Sklabinská. Počasie sa oproti sobote našťastie umúdrilo, na toto milé podujatie prišli stovky 

detí. Hneď pri vchode sme mali rozloženú veľkú šachovnicu, stolíky so šachmi a kto sa 

pristavil, mohol si zahrať s kým chcel. Niektoré deti ma spoznávali zo škôlkarských kurzov, 

bolo príjemné zoznámiť sa aj s ich rodičmi a ponúknuť im možnosť napredovať v šachu od 

septembra. 

  
 

Za príklad som im dával pár klubových hráčov, ktorí neďaleko mňa drtili šachy, pretože sme 

si toto miesto vybrali zároveň ako posezónne stretnutie doprastaváckych družstiev 5. ligy – 

DPS N a DPS P. Tí, čo nezaváhali a prišli, dostali sladkú odmenu – cukrovú vatu. Šachuľko 

zuby nemá, ten by si bez obáv mohol dať tiež, ale radšej so Šéfkom zabával okoloidúcich, 

najmä rodiny čakajúce na registráciu (bol tu naozaj pestrý program – vzdušná atrakcia, crazy 

jump, elektrické autíčka, nafukovacie hrady a mnoho iného). 

V našej aréne si to medzi sebou rozdávali aj otcovia so synmi, alebo aj deti, ktoré sa tu ocitli 

len tak náhodou. Vrcholom bola atrakcia, aká sa na takúto akciu priam hodí – hra naslepo. 

Keďže si chcel zahrať Oliver Kováčik i Lukáš Janovíček, vyriešili sme to tak, že sme im na 

hlavu prehodili mikinu a bolo vybavené. 

Hrali proti Barborke, ktorá do tajov tejto hry ešte len vniká. Chlapci sa v ťahoch striedali, nič 

síce nevideli, ale ako sa vraví, dobrý šachista má šachovnicu aj v hlave. Netrvalo dlho a našli 

krásny mat – koniec! Obaja vyzerali báječne – ako dvojhlavá príšera, napokon všade na 

plagátoch sa propagovalo, že to mal byť Dinosaurí deň – tak sme takú šachovú potvoru 

„vytvorili“ aj my. 

Ozaj, aby som nezabudol na veľmi milé prekvapenie, ktoré pripravili rodičia deťom, ktoré 

získali na Majstrovstvách SR v Senci striebro v družstvách mladších žiakov – každému z nich 

vyrobili vlastný pohár – veď uznajte sami, ak je len jeden a hráči štyria – dosť ťažko nájdete 

spôsob, ako bude pohár putovať. Ale čo je doma, to sa počíta. Výsledky nehľadajte, ale ak 

chcete vedieť pikošku, v blitze ma tam porazil Filip Veselý, super, že som prehral, dobre ho 

trénujem… 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
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Na dostihovej dráhe boli kone iba za šachovnicou 
Dni Petržalky 2024 
22.6. 2024 sa na dňoch Petržalky na dostihovej dráhe nenaháňali tento raz pretekárske kone, 

ale ak by sme zrátali všetkých jazdcov v rozložených šachových súpravách, bol by to celkom 

iste pekný závod. Mestská časť podujatie zorganizovala výborne, deti sa mohli vyblázniť na 

skákacích hradoch, bola tu NERF aréna, elektrické autíčka a mnoho ďalších atrakcií, hudba i 

veľa rôznych stanovíšť, kde sa zbierali vytúžené pečiatky. 

  
My sme ponúkali bonus – za vyriešený šachový kvíz dostali u nás rovno „drahokam“ (malý 

tromlovaný minerál) a veru, veľa sme ich nabádať nemuseli. Okrem jednoduchého testu sme 

ponúkali aj trošku zložitejší: v jednej otázke sme sa napríklad pýtali, čo je to pat. Kluboví 

hráči sa pritom nezapotia, no niektoré deti i rodičia, čo sa s figúrkami hrou iba zoznamujú, 

však lavírovali medzi dvoma scestnými možnosťami – pat ako vyhodenie súperovho kráľa 

alebo žeby pat znamenalo nedať gól z penalty? 

Ešte väčšie problémy narobila otázka, čo je to branie mimochodom – tu sa niektorí nechali 

nachytať na hruškách – buď boli presvedčení, že nič také neexistuje, lákala ich však aj 

možnosť, že je to vyhodenie figúrky počas jedenia. 

Po rannom daždi sme mali celý deň až do večera krásne počasie, až príliš horúce, aj preto 

jedna slečna hrala s dáždnikom. Komické, ale účinné. O tretej poobede prišla skutočná 

čerešnička na torte – súboj Tomáša Andrého, 5. na svete v rebríčku FIDE do 9 rokov proti 

Jurkovi Sestrienkovi, ktorý má za sebou akurát rok v tréningovej skupine „C“ Martina 

Hunčára. Aby to bolo vyrovnanejšie a zábavné pre divákov, Tomáško hral na veľkej 

magnetickej šachovnici naslepo. 

A zvládol to bravúrne. Otvorenie ešte Jurko ako tak zvládol, ale v strednej hre začal 

podhadzovať figúrky a jeho súper si takéto príležitosti ujsť nenechal a hoci si všetko premietal 

iba v hlave, partiu s prehľadom vyhral. 

 

Nasledovala simultánka so Šachuľkom Matovým, deti si plyšákove blundre vyslovene užívali. 

A o to tu vlastne išlo, aj preto mnoho z detí strávilo práve pri našom stánku najviac času. 

Mnoho rodičov sa popritom vážne zaujímalo o tréningy a tábory, informovali sme 

o posledných voľných miestach na festivale Bratislavské šachové leto, ktorého súčasťou budú 

aj denné tábory. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/07/IMG_20240622_122004.jpg
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Mnoho rodičov sa popritom vážne zaujímalo o tréningy a tábory, informovali sme 

o posledných voľných miestach na festivale Bratislavské šachové leto, ktorého súčasťou budú 

aj denné tábory. 

Veľmi spokojná bola aj mestská časť Petržalka, ktorá by nás najradšej o rok rada videla znova 

a to nielen na jeden deň, ale rovno na dva. O šach je totiž záujem, čudovali by ste sa. Na záver 

len taká otázka na zamyslenie. Využívame naozaj rôzne príležitosti, aby sme kráľovskú hru 

predstavili verejnosti v našich slovenských mestách? 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

 

Račianske kultúrne leto so Šachuľkom a bublinkami 
nad hlavami 
Kto by si to bol býval ešte pred pár rokmi pomyslel, že Šachuľko Matový bude už pomaly 

tradične patriť k takmer všetkým podujatiam pre deti v MČ Rača? Takto pred rokom sme mali 

v Račianskom amfiteátri len dva stolíky a teraz sa pri rozložených šachových súpravách 

zastavovalo oveľa viac detí, na dobre pripravenej akcii vystúpili Sarah C, Bubli rybačka, 

vzdušné akrobacie, zmyslohranie i večerný koncert Funkiez). 

Niektorí zavítali k šachovniciam na pozvanie Martina Hunčára, ale bolo tu aj veľa neznámych 

tvárí, vyskúšali vyriešiť šachový test, zahrať si len tak medzi sebou, alebo prišli na simultánku 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/07/IMG_20240622_145915.jpg
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so Šachuľkom Matovým. To, ako sa Šéfkovmu parťákovi darilo, radšej nespomínajme, alebo 

ak veľmi chcete, tak sa mu podarilo v dvoch partiách aj zremizovať. 

 
 

Čerešničkou na torte bolo vystúpenie pána „bublinkára“, ktorý mal neďaleko nás svoju show, 

ale malé a sem tam aj veľké mydlové bubliny zalietali až k nám a vznášali sa nad malými 

šachistami s pomaľovanými tvárami – ako v rozprávke. 

Zoznámili sme sa aj so skrytými talentmi, šachové pravidlá ovládal dokonca jeden štvorročný 

chlapec, ktorému Šachuľko len tak trošku našepkával, aby rýchlo neprehral s jeho starším 

bratom, ktorý sa už teší na šachovo-lukostrelecký denný tábor. 

Na iných doskách sa zápalisto bojovalo, jeden chlapček radil svojmu súperovi, kam má 

potiahnuť, aby mu mohol zobrať figúrku, pár škôlkarov a prvákov sa rozhodlo radšej stavať 

z figúrok poschodovú vežu, ďalší sa rozhodli pre dámu. 

Jedno dievčatko bolo zo Šachuľka také nadšené, že sa neustále chichúňalo, až ju náš plyšák 

nazval pani Smejková, čo viedlo k ďalšej vlne smiechu. A tak to vlastne má byť – prišli sme 

sa sem predovšetkým zabaviť a zahrať. A to sa podarilo na sto percent. Ďakujeme aj Filipovi 

a jeho mamine za asistenciu pri rozkladaní a pekné fotky s videami. 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
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Svetový rekord na Slovensku? 
Počkaj! Sú Jazdce>Dámy? Zelenáči by povedali, že jednoznačne Čierne 

kone a Šachulienky z toho majú Čiernobiely guláš. 

Vinári si váľajú iba Šunky, zato Češi, to sú známi Betonári. 

 
 

Nie. Nejde o prvoaprílový žart, ale družstvá, ktoré 1.8.2024 hrali neoficiálne majstrovstvá 

sveta v Bughouse šachu. 

26 družstiev, hráči z rôznych krajín, registrovaní vo FIDE aj iba fanúšikovia šachu. Tí všetci 

si prišli raz a rok zahrať tento jedinečný turnaj na Slovensku. 

A v čom jedinečný? Viete si predstaviť napríklad prvý ťah bieleho 1. Jg5? V bughouse možné 

a dokonca vynikajúci ťah! Ale o pravidlách Bughouse šachu inokedy. 

Bratislavské šachové leto aj v roku 2024 pokračuje vo svojej myšlienke. Šachy hráme pre 

radosť a zábavu a tá nám naozaj nechýbala. 

Autor: Michal Vrba, hlavný rozhodca a fanúšik bughousechess 
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Keď béčko nie je žiadne béčko 
 „B“ turnaj Bratislavského šachového leta vyhral Jozef Jenčík. 

Každý rok nás na Bratislavskom šachovom lete je o niečo viac a tak hrali premiérovo 

účastníci „B“ turnaja v seminárnej miestnosti hotela Bivio. 27 hráčov zo siedmych federácii 

súťažilo nielen v šachu, ale keďže medzi kolami bol aj voľný čas, hralo sa aj o Cornhole cup a 

priebežne prebiehala aj riešiteľská súťaž (šachové úlohy dodal Marek Kolčák – ďakujeme). V 

nich si najlepšie počínal Matej Katreniak, zisk veľkého pohára ho iste potešil, druhý skončil 

Roman Pikulík, na treťom mieste Martin Vávra. 

  
 

Veľkej obľube sa cez obednú prestávku tešili Bughousy. Ak zrátame, že denne sa hrali 

dôležité tri turnajové kolá v štandardnom tempe (40 minút/partiu+30 s/ťah), šachu si užili 

všetci za týždeň naozaj dosť. 

Úroveň bola v porovnaní s minulým rokom vyššia – aj ratingovo aj herne. Medzi prvými 20-

timi hráčmi neboli až také veľké rozdiely, každý mohol nabiť každého. Poslední siedmi im 

výkonnostne nestíhali, ale v druhej polovici turnaja boli zväčša párovaní medzi sebou, takže 

aj oni si zahrali dosýta a zbierali cenné skúsenosti. V kategórii do 10 rokov bol najlepším 

medzi chlapcami Dávid Hrdý a medzi dievčatami do 10 rokov Lea Bednárová, ktorá si 

obľúbila nové šachové karty Martina Hunčára, pomáhala mu ich spolu s bratom testovať pred 

vydaním. 

So ziskom 11 bodov zo 14 (hralo sa 7 dvojkôl) vyhral zaslúžene Jozef Jenčík z Doprastavu 

(tento klub tu mal zastúpených až 12 hráčov), viedol od začiatku a ukázalo sa, že mladí na 

neho ešte nedorástli. Na druhom mieste sa s bodovou stratou na víťaza umiestnil Martin 

Klimeš z Českej republiky, ktorý napriek svojmu fyzickému handicapu hral bojovné partie 

a končil takmer vždy ako posledný, klobúk dolu! Na treťom mieste skončil Ír Maurice 

Duignan so ziskom 9,5 boda. Výborné výkony podávali aj 8,5 bodoví Ľuboš Halada, Filip 

Veselý, Martin Vávra a Filip Davydov z Českej republiky. Diplom pre najmladšieho 

účastníka získala Amanda Skytte z Dánska (nar. 2016) a ocenenie pre najstaršieho účastníka 

získal Václav Milfort z Českej republiky. 

Autor tohto článku turnaj a tábor pripravoval a losoval kolá, keďže však organizačne 

zabezpečoval celé Bratislavské šachové leto a musel odbiehať, skutočnou „dušou“ tohto 

turnaja bol Karol Paluska, ktorý robil hlavného rozhodcu, pomáhal analyzovať partie 

a dohliadal aj na celú riešiteľskú súťaž. Zvládol to výborne. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/08/453622347_961325799340142_2219986361813509755_n.jpg
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Tento turnaj je dôležitým medzičlánkom – niektorí mládežníci by si v „C“ ku medzi deťmi 

nezahrali, tam je to predsa len hravejšie, no v „A“ by mohli dostať nakladačky. Ak budú však 

chlapci na sebe makať, je veľmi pravdepodobné, že približne polovica hráčov z tohto turnaja 

sa budúci rok objaví v hlavnom „A“ turnaji. Budeme im držať palce. 

Autor: Martin Hunčár, hlavný organizátor 
 

„A“ turnaj Bratislavského šachového leta vyhral 
Alexey Kukelko 
V Bratislave výrazne stúpla kvalita! 
Pred rokom sme písali, že sme sa dostali na šachovú mapu sveta. V tohtoročnom 5. ročníku 

Bratislavského šachového leta (hlavný „A“ turnaj bol zároveň 38. ročníkom Open Doprastav 

– Memoriál Ernesta Nového) sme sa naďalej tešili miernemu nárastu účastníkov (zo 121 na 

129 v troch hlavných celotýždňových turnajoch), oproti minulosti však výrazne posilnila 

kvalita – v „A“ turnaji sme mali zo 77 hráčov až 14 titulovaných hráčov, zastúpených bolo 14 

federácií. Viem, že na medzinárodné openy to nie je nič výnimočné, náš letný festival však 

nemá veľký rozpočet a pred pár rokmi začal len s niekoľkými deťmi – z tohto pohľadu je to 

malý zázrak. 

 
 

Veľkú popularitu si získavajú aj neodmysliteľné podvečerné podujatia vo Fischerovom šachu, 

Bughousoch a bleskovom šachu, ktorý bol zároveň Majstrovstvami Bratislavského kraja pre 

hráčov z klubov BŠZ. Sprievodným turnajom sa však venujeme v samostatných článkoch, 

poďme teda k hlavnému turnaju „A“. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/08/453771810_962450469227675_1325567282507470392_n.jpg
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Hralo sa už tradične v priestoroch Nemeckého kultúrneho domu, ktorého masívne múry nás 

predsa len chránili pred veľkými horúčavami. Účastníci si pochvaľovali občerstvenie, viacerí 

využili stravovanie v neďalekom hoteli Bivio. Denne sa hrali dve kolá s tempom 90 

min/partiu + 30 s/ťah, pričom jedno kolo si mohli hráči vybrať voľno a dostať zaň pol bodu. 

Udelili sme niekoľko divokých kariet, turnaj bol však určený pre hráčov s ratingom nad 1600 

bodov a bol veľmi vyrovnaný – posúďte sami: 56. v poradí Filip Černý mal so ziskom 4 

bodov stratu na prvého len dva a pol bodu. Mimochodom, je veľmi výnimočné, ak niekto na 

9-kolovom Opene vyhrá so ziskom 6,5 bodu. 

  
 

Pohár pre víťaza a 300 eurovú prémiu si odniesol Ukrajinec FM Alexey Kukelko. Vyhral len 

vďaka lepšiemu bucholzu – s rovnakým ziskom bodov skončilo až šesť hráčov! Druhý 

skončil Poliak Patryk Mrozowski, tretí FM Patrik Števík, za ním FM Maciej Mrszalek, IM 

Štefan Mazúr a Ind K. Adharsh, ktorý bol zároveň najlepším juniorom do 18 rokov, najlepšou 

juniorkou bola Grétka Kapolková, potlesk a malú odmenu sme dali aj dvom najmladším 

účastníkom – Tomášovi Andrému a Bianke Macákovej. Najlepší z kategórie s elom do 1800 

bol Kim Taewoo A. z Južnej Kóree, najlepším seniorom (65+) sa stal Ravagnani Tizano 

z Talianska. 

Na vyhodnotenie prišli aj zástupcovia MČ Rača – vicestatorsta Ing. Róbert Pajdlhauser 

a vedúci oddelenia kultúry a športu – Marek Porvazník. 

Podujatie bolo spolufinancované s podporou podujatie bolo spolufinancované s podporou 

Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR, ale aj ŠK Doprastav Bratislava. Mestskej 

časti Rača sme vďační za ústretovosť a podporu šachu, celoročná spolupráca prináša 

výsledky, veď šachového leta sa zúčastnilo viacero Račanov a niektorí z nich neboli vôbec do 

počtu, veď v bleskovom turnaji s medzinárodnou účasťou skončil Dominik Csiba dokonca 

štvrtý. 

Autorom fotiek (ďalšie nájdete na instagrame a facebooku Bratislavskej šachovej akadémie) 

je Michal Vrba, ktorý bol zároveň hlavným rozhodcom. Jeho pravou rukou v „A“ turnaji bol 

Matúš Červeň. Organizátor celého podujatia a autor tohto článku sa už teší na budúci rok. 

Odporúčam, aby ste si vo vašom kalendári vyhradili na tento letný festival čas – stojí to 

naozaj za to. 

Autor: Martin Hunčár, organizátor podujatia 
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4. ročník turnaja Nezávislého života 
V sobotu 21.9.2024 sa symbolicky v Dome športu v Bratislave uskutočnil štvrtý ročník 

Turnaja nezávislého života. 

Podujatie organizuje Organizácia muskulárnych dystrofikov v spolupráci s Bratislavskou 

šachovou akadémiou. Myšlienkou je vytvorenie priestoru pre šachovú hru, ktorej sa môže 

zúčastniť každý, bez rozdielu veku, pohlavia, či klubovej príslušnosti. 

  
Turnaja sa zúčastnilo celkovo 18 hráčov, pričom geograficky malo zastúpenie celé Slovensko. 

Medzi kolami sa hráči mohli občerstviť ovocím alebo drobnou sladkosťou. Partie boli veľmi 

napínavé a aj keď časová kontrola bola nastavená na 2×15 minút, častokrát partie končili 

doslova v posledných sekundách v neraz zaujímavých koncovkách. 

Vďaka bohatému cenovému fondu od spoločnosti YIT sme mohli odmeniť nielen prvých 

troch absolútnych víťazov, ale samozrejme aj prvých troch v kategórii ZŤP ako aj kategórie 

junior do 10 a do 15 rokov a najlepšia žena. 

Víťazi: 
1. Ladislav Ochrana 

2. Miloš Hrdý 

3. Filip Veselý 

Víťazi ZŤP: 
1. Ivana Horbaľová 

2. Roman Pikulík 

3. Jozef Horbaľ 

Víťazi kategórií: 
Junior do 10r.: David Hrdý 

Junior do 15r. Martin Mordavský, Kuzma Nikolaiev 

Žena: Emma Bartošová 

Rád by som sa ako hlavný rozhodca poďakoval riaditeľovi turnaja Jozefovi Blažekovi, kotrý 

je nositeľom myšlienky podujatia ako aj jeho aktívnym účastníkom a dobrovoľníčke 

Alexandre Pápešovej za pomoc pri organizácii. 

Autor: Michal Vrba, hlavný rozhodca podujatia 
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Pešiaci Doprastavu proti „generálovi“Ftáčnikovi 
0,5:18,5 
Turnaj EXE Slovakia Open 2024 Bratislava sponzorovaný firmou EXE prinášajúcou 

inovatívne IT riešenia pre digitalizáciu firiemje v dobrom slova zmysle dravou šťukou 

v slovenskom šachovom rybníku. 

Po nultom ročníku a pokuse urobiť turnaj v rapide a minuloročnej premiére turnaja 

v klasickom šachu sa tento rok koná neďaleko rozvodneného Dunaja silný medzinárodný 

turnaj s množstvom veľmajstrov a klubových hráčov. 

K podobným turnajom patria aj sprievodné podujatia. Organizátori ma oslovili s prosbou 

postaviť tím mladých šachistov, ktorých trénujem, proti legende slovenského šachu – GM 

Ľubomírovi Ftáčnikovi. Rodičov s deťmi som nemusel dlho prehovárať, možnosť zahrať si 

mnohí s radosťou privítali. 

A simultánka (teda ľudovo povedané jeden proti všetkým) sa v nedeľné ráno 15.9. aj 

uskutočnila. Po mojom úvode, predstavení pána veľmajstra a vysvetlení pravidiel už nič 

nebránilo tomu, aby sa „učni“ pokúsili majstra trochu potrápiť. 

  
Nastúpili sme v zložení: Martin Mazág, Oliver Kováčik, Ľubo Halada, Martin Srnák, Filip 

Veselý, Adam Broniš, Martin Mordavský, MykhailoLukianov, Simona Kováčiková, 

Alexander Kello, Áron Šipoš, Jakub Králik, Richard Motyka, Dávid Ješko, Matiáš Slamka, 

Peter Hadidom, Miloslav Voskár, Šimon Mazág, NaomiHadidom. 

V prekrásnej sále Moyzesovej sieni Filozofickej fakulty UK sa hrali prekrásne 

parties úspešným koncom pre hráča, ktorý si vo svojich najlepších rokoch meral sily 

s najlepšími na svete. Nepomohla ani sľúbená odmena – komu sa podarí zremizovať, vyhráva 

zmrzlinu s nekonečným množstvom zmrzliny na jedno posedenie. 

Pardón, predsa len sa niečo podarilo – dobrú správu som si nechal na koniec – najvyššie 

nasadený z doprastaváckych pešiakov, Martin Mazág,našiel prekvapujúco pekné 

pokračovanie v horšej pozícii typu: „SacrifacedtheRook!“ a vynútil si remízu po večnom 

šachu! Paráda. 

A navyše dostal aj pekný pohár priamo od pána veľmajstra za najlepší výkon pre hráča, ktorý 

mu kládol najväčší odpor. Ďakujeme pánovi Ftáčnikovi a spoločnosti EXE za pekné nedeľné 

dopoludnie, snáď z toho vznikne aj tradícia. A držme palce mladým, aby vo svojom raste 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/09/459910193_993504759455579_5398749977116184688_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/09/459729481_993504802788908_1118660731679193269_n.jpg
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neustrnuli, ale nadviazali na výborné výkony starej dobrej generácie Čechoslovákov 

z osemdesiatych rokov minulého storočia. 

Vyberáme jednu partiu zo simultánky, kedy sa podarilo čiernymi mladému Martinovi 

zremizovať: GM Ľubomír Ftáčnik – Martin Mazág(1872) 0,5:0,5 

1. c4 c5 2. Jf3 Jc6 3. Jc3 Jf6 4. d4 cxd4 5. Jxd4 e5 6. Jdb5 d6 7. Sg5 a6 8. Sxf6 gxf6 9. 

Ja3 Se6 10. e3 f5 11. Se2 Sg7 12. 0-0 0-0 13. Dd2 De7 14. Jd5 Dh4 15. g3 Dh3 16. f4 

e4 17. Vad1 Vad8 18. b4 Sxd5 19. cxd5 Je7 20. Vc1 b5 21. Vc7 Sf6 22. Vfc1 Kh8 23. 

Sf1 Dg4 24.Va7 Vc8 25. Vxa6 Vxc1 26. Dxc1 Vc8 27. Vc6 Jxc6 28. dxc6 Sd8 29. 

Jxb5 Sb6 30. Jxd6 Vxc6 31. Dxc6 Sxe3 32. Kg2 Df3 33. Kh3 Dg4 remíza. 

 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

 
Dať šach mat alebo si radšej pochutnať na 
koláčoch? 

3. ročník Veľkého zápasu Starí proti mladým tento raz vyhrali skúsenejší 
 

V krásnych priestoroch Starej jedálne si to v prvý septembrový týždeň rozdali medzi sebou 

seniori proti juniorom. V piatich kolách proti sebe nastúpilo vždy 15 dvojíc, najstarší pán 

Teodor Šinály mal 92 rokov (a hral veľmi dobre), najmladší chlapec Peter Hadidom len 8. 

Aby si mohli zahrať všetky deti, čo prišli, udelili sme divoké karty aj dvom rodičom, ktorí 

hrali za seniorov. Mladším citeľne chýbali Račania Martin Srnák a Richard Pisarčík a tak sa 

k slovu dostali náhradníci, no na múdrosť šedín to už nestačilo. Ak zarátame všetky partie, 

výsledok je 44:31. Po prvých dvoch ročníkoch, kedy sa z víťazstva tešili mladí, starší znížili 

stav historického zápasu na 1:2. 

Celkového víťaza jednotlivcov musel určiť napokon až žreb, pretože prví dvaja seniori 

zaznamenali len víťazstvá a mali rovnaké aj pomocné hodnotenia. Zlatú medailu si odniesol 

Miroslav Mandák. Povedal nám, že ho veľmi potešila, ocenil aj celé podujatie, ako to bolo 

pripravené. Striebornú získal Ján Karcol a tretí skončil Miloš Hrdý (4,5 boda). 

  
Spomedzi mladých sa najviac darilo Martinovi Vávrovi (3 body), druhý skončil prekvapivo 

Wiliam Vanko (3) a výborne zahral aj tretí Samuel Belovič (3). Tento turnaj však zďaleka nie 

je len o výsledkoch, alebo o rozohratí sa na sezónu. Môžu sa tu postretať známi – jeden 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/09/458554534_986091890196866_2327590875177228163_n.jpg
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z účastníkov tu našiel svojho profesora! Alebo si dať si medzi kolami kávičku, či výborný 

koláčik. Mimochodom, napiekla ich pani Dobrotková z Jednoty dôchodcov a boli viac než 

dobré. Až tak, že jeden starší pán si vždy koláčik zobral priamo k partii (ešteže sme hrali len 

na 5 kôl�). Sme radi, že podujatia sa zúčastnila aj pani Zita Beňová, ktorá bola za svojich 

mladých čias Majsterkou Slovenska medzi ženami, ale aj Bianka Macáková, nastupujúca 

generácia – čerstvá držiteľka bronzovej medaily z Majstrovstiev Európy v súťaži 

dievčenských dvojčlenných družstiev do 10 rokov. Bianka tu mala aj svojho dedka, dokonca 

v jednom kole sa odohralo aj rodinné derby. 

Turnaj zorganizovala Základná organizácia Jednoty dôchodcov Slovenska (ZO JDS) 

Krasňany, v rámci grantu a s podporou z rozpočtu MČ Bratislava – Rača v projekte Žijeme v 

Krasňanoch 2024. O rozhodovanie a zabezpečenie turnaja sa postaral  Martin Hunčár. 

Veľkým bonusom bolo, že na podujatie prišli aj starší páni, ktorí nie sú kluboví hráči a mohli 

tak stráviť s ostatnými pekný podvečer. A mimochodom – diplomy dostali všetci, nielen 

víťazi. Ak máte doma seniorov, čo si stále radi zahrajú najstaršiu a najkrajšiu hru na svete, na 

budúce ich nezabudnite priniesť a vopred sa hlásiť na huncar.martin@gmail.com. A ak by sa 

niekto rád pomohol s odvozmi starších ľudí, budeme veľmi radi. 

Na dole uvedenom linku nájdete výsledky. Hralo sa tzv. švajčiarskym systémom s tým, že 

bolo nastavené párovanie tak, aby v každom kole narazili na seba výhradne starí proti 

mladým. 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

 
UniK je miesto, kde by sa šachy nemali hrať 
Je v prvom rade hlučné. Veď je to v podstate súčasť baru, kde po skončení poslednej partie 

premieňali turnajovú sálu na tanečný parket pre večenú diskotéku. Bol piatok, 22:45. Len na 

málo šachových turnajoch je súčasťou tímu DJ, ktorý medzi kolami púšťa hudbu – pri 

začiatkoch prvých turnajoch v UniKu sa hudba púšťala aj počas kola, ale ževraj sa niektorí 

hráči sťažovali. 

No a medzi partiami je možné zájsť na bar a posilniť sa ohnivou vodou, čo je bežne 

samozrejme zakázané. 

Napriek týmto všetkým skutočnostiam ide o fantastické podujatie, kedy v piatok doslova v 

noci si šachisti, nešachisti, študenti vyokoškoláci, ale aj ľudia, ktorí sa chystajú na nočnú 

zmenu, môžu zahrať 7 šachových partií vo veľmi príjemných priestoroch. 

Kto chce, pokračuje v noci diskotékou, alebo môže pokračovať aj v hraní ďalších 

spoločenských hier, ktoré sa v UniKu dajú zapožičať. 

Organizátorom tohto pravidelne-nepravidelného podujatia je Martin Hunčár, a mne sa 

naskytla možnosť Martina rozhodcovsky zaskočiť a tento turnaj odrozhodovať. Prvýkrát som 

tak medzi kolami zaradil miesto informácií o priebežnom poradí či pravidlách krátky stand-

up. Na dvoch vtipoch, samozrejme šachových, sa niektorým ľuďom pohli aj kútiky na ústach. 

Áno, stand-up som na šachovom turnaji vyskúšal taktiež prvýkrát. 
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Samozrejme, aby sme nezabudli. Víťazom sa stal Adam Badinka (6/7), ktorý o lepšie 

pomocné hodnotenie predbehol Mateja Staudera (6/7). S 5,5 bodmi sa na treťom mieste 

umiestnil Arseni Iankin. 

Vidíme sa na ďalšom šachovom turnaji v UniKu? 

Autor: Michal Vrba, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 

 
Kto je tu na svojom prvom turnaji v živote? 
Detská bratislavská liga v plnom prúde 
Po minuloročnom úspešnom ročníku sme počas domácich zápasov 5. ligy družstiev 

Doprastavu v Starej jedálni rozbehli pokračovanie Detskej Bratislavskej ligy. Je to 5 kolový 

turnaj v rapidovom tempe (každý z hráčov má na partiu 15 minút) a určený je pre hráčov s 

maximálnym ratingom do 1500 bodov. Vôbec však nie je nutné byť registrovaný v klube. 

Skúsenosti tak môžu získavať skutoční začiatočníci a mierne pokročilí. 

  

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/10/464643874_1026687269470661_2488690087013907684_n.jpg
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Veľmi sa teším, že pre mnohých je to úplne prvý turnaj v živote! Na moju otázku, kto je na 

podobnom podujatí prvý krát, sa nesmelo dvihlo viacero rúk. To predsa treba osláviť! 

Kamienky, sladkosti, jabĺčka, jedna milá mamička priniesla len tak z ničoho nič aj džúsiky. 

Nechýbali ani vtipné komentáre Šachuľka, Paťka a Jožka. 

 

Niektorí síce ešte ťahajú dvoma rukami, na poslednej šachovnici treba bdieť, lebo nemožných 

ťahov tam rozhodne nie je ako šafranu. Pri dievčenskom derby sa zase veľa kibicuje, ale na 

moje napomenutie všetko stíchne a aspoň chvíľu atmosférou pripomíname FIDE turnaj. 

Nádhera! Zvedavo hľadím, ako sa na jednej šachovnici postavila tretia dáma, ale žiaľ, k matu 

je ďalej než na druhý koniec sveta. A Rebeka? Prehráva skoro všetko, ale stále má úsmev na 

tvári. Tak to má byť. Zato väčšinu chlapcov pohár pre víťaza magicky priťahuje. Kto však 

bude „vyvolený“? 

Na prvom turnaji 11.10. sa to podarilo Jozefovi Martiniakovi, druhý skončil Martin Tomaščík 

a tretí Artur Petrovič s lepším bucholzom pred Pavlom Bublykom. Pavlo sa však poučil a na 

druhom turnaji 18.10. už exceloval – získal plný počet 5 bodov spomedzi 22 detí, keď ich 

prišlo dva krát viac než v úvodnom kole. Na druhom mieste skončil Marko Palún, ktorý 

prehral len s víťazom a tretí skončil Peter Hadidom, 4. Martin Tomaščík a 5. Emka 

Janovíčková. Vyzdvihnúť treba aj dvoch najmladších, ktorí sa na tomto turnaji vôbec 

nestratili – Jakub André (nar. v r. 2020) a Lukáš Glod (nar. v r. 2019). 

Na tretie kolo 13.12. už budem musieť naozaj riešiť poradie prihlásených, pretože miestnosť – 

tzv. „obývačku“ veru nenafúkneme. Odchádzam spokojný, rodičom ešte prízvukujem, aby sa 

veľmi na výsledky nesústredili, ale radšej deti povzbudzovali. Do šachovania! 

Autor: Martin Hunčár, organizátor podujatia 

 

AVION obsadený do poslednej stoličky 
Jesenný šachový festival už tradične zavítal aj do AVIONu. Nákupné centrum na začiatku 

Bratislavy okrem výborného diaľničného spojenia a množstva obchodov ponúka aj možnosť 

rozvíjať komunity. 

  
A práve v Komunitnom centre na prvom poschodí sa v dopoludňajších hodinách 9.11.2024 v 

sobotu, uskutočnil šachovú turnaj detí a mládeže, zaradený aj do celoslovenskej GPX – Grand 

Prix, alebo jednoducho Veľkej ceny 2024. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/1.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/3.jpg
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Obsadené boli doslova všetkých 70 miest a dve stoličky si ponechali rozhodcovia, aby pri 

nahadzovaní výsledkov, žrebovaní a písaní diplomov nemuseli túto činnsoť robiť postojačky. 

Rodičia a tréneri si však mohli voľné chvíle spríjemniť aj v kaviarničkách v AVIONe, alebo v 

pohodlných kožených kreslách. 

Na šachovniciach však taká pohoda úplne nebola. Hralo sa o každý jeden polbodík. Na 

podujatie zavítali aj úplní nováčikovia, pre ktorých to bolo prvé šachové podujatie v živote. 

No v prednej časti pelotónu boli už ostrieľaní harcovníci. 

Výborne sa darilo Timei Laurincovej z Topoľčianskeho šachového klubu, ktorá po piatich 

kolách suverénne s plným počtom bodov viedla turnaj. Posledné dve kolá však prišli drobné 

zakopnutia, v ťažkých situáciách a pod časovým tlakom prehliadniutia aj dvojťahových matov 

a tak si okrem celkového štvrtého miesta zaslúžene odniesla aj prvé miesto v kategórii dievčat 

do 14 rokov. 

Prvé miesto tak s polbodovým nádskokom obsadil Tobias Bartelt a šeťbodový Mykhailo 

Lukianov a Filip Veselý sa umiestnili na treťom a druhom mieste. 

 
 

Konečné poradie, zľava – Michal Vrba, Niki Vrbová, 3. Mykhailo Lukianov, 1. Tobias Bartelt, 

2. Filip Veselý, Michal Baník 

 

Zaujímavosťou je, že na podujatie prišli účastníci z celkovo štrnástich miest a obcí, od 

Šamorína, cez Nitru až po Dubnicu nad Váhom. To dáva samozrejme deťom vyskúšať si 

svoje šachové zručnosti v oveľa širšom meradle, ako iba na miestnej úrovni v rámci 

Bratislavy, kde sa podujatie konalo. 

 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/5.jpg
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Veľké poďakovanie patrí AVION Shopping Park, v ktorého priestoroch sa podujatie 

uskutočnilo ako aj za cenový fond, ktorým boli víťazi odmenení. Taktiež by sme sa chceli 

poďakovať rodičom a trénerom za ich podporu a povzbudenie, ktoré dávajú deťom a 

sprevádzajú ich spoločne na šachovej ceste. 

Autor: Michal Vrba, organizátor podujatia 
 

Bratislavská šachová jeseň 2024 
1. deň: Na tom našom Slovensku… 

Po lete prichádza jeseň a ako to už s Martinom Hunčárom a Mišom Vrbom býva, hneď po 

ukončení jedného turnaja pripravujú ďalší… Jeseň sme začali pripravovať ešte v horúčavách 

a vyplatilo sa. Vytvorili sme naozaj netradičný formát – hneď prvý deň trénovalo 27 detí 

v troch rôznych skupinách – „A“ boli hráči s FIDE ratingom, „B“ tvorili hráči registrovaní 

v kluboch a „C“ skupinu ostatní. 

Trénerov FM Richarda Turčana, Michala Vrbu a Martina Hunčára si však užili všetci – 

hodinu sa učili od každého z nich – Mišík vyučoval na tému Ako úspešne zvládnuť koncovky, 

Rišo hovoril o hľadaní plánu v strednej hre a Martin o taktických zápletkách v strednej hre. 

Deti sa sústredili a snažili sa všetko vyriešiť čo najpresnejšie a najrýchlejšie. 

 
 

Po obede nasledovala zaujímavá súťaž v trojčlenných tímoch – šachový kvíz: najskôr 

informácie zo šachovej histórie, potom niečo z aktuálneho diania, a keďže to bol šachový 

kvíz, tak sa predpokladá, že sa všetci vynájdu pri šachových úlohách. Na záver trochu kultúry 

– fakty o šachu z filmov a seriálov. 

Pardon, bonus na záver si pripravil Martin naozaj netradične – vedeli by ste poskladať 

šachové výroky z jednotlivých slov a priradiť ich nielen k autorom, ale ešte aj k ich 

podobizniam, ktoré boli rozvešané na stene? Tušíte, kto je známy výrokom „Šach je zrkadlom 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/465156126_1029361242536597_4019487078077954737_n.jpg
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duše“? „Pešiaci sú dušou šachovej hry,“ to by ste hádam zvládli. „Ak vidíš dobrý ťah, hľadaj 

lepší!“ ovláda predsa každý dobrý šachista, ale viete, kto to povedal ako prvý? Aj niekoľko 

ďalších prehlásení nerobilo väčší problém, najmä však deti potrápilo priradiť ich k tej 

správnej tvári. Nie každý dokázal rozoznať Fischera od Tala, Tartakowera od Philidora, 

Capablancu od Najdorfa či Laskera. 

Po kvíze si najlepší zahrali simultánku s Rišom Turčanom (najväčší odpor kládol Martin 

Mordavský) a paralelne sme odohrali 6 kolový turnaj v bleskovom šachu s inovatívnou 

vsuvkou: Na tom našom Slovensku… V istom momente Martin turnaj zastavil a prečítal 

pohromu, ktorá sa k nám valí a čo je najhoršie – aj na šachovnicu: raz kvôli moru pokapali 

kone a všetky museli byť odstránené zo šachovnici, inokedy zase drak uniesol všetky dámy, 

potom zase medvede požrali strelcov a ak chcete spoznať ďalšie katastrofy, nesmiete si 

nechať ujsť na budúce podobný event. 

 
 

Víťazom sa napokon stal, aj s potrebnou dávkou šťastia, keďže odolával pohromám lepšie než 

jeho súperi – Samuel Belovič s plným počtom bodov. Gratulujeme a zároveň prajeme tomu 

nášmu Slovensku len to najlepšie.  

 

2. deň: Rapid turnaj vraj nie je ani ryba ani rak 
V štvrtok sa odohrali súčasne dva turnaje v rapid šachu s tempom 12 minút na partiu + 3 

sekundy/ťah. Rapid Masters (FIDE open) s medzinárodnou účasťou mal svoju kvalitu (5 

hráčov s titulmi) a zúčastnilo sa ho 47 hráčov. Najlepšie si počínal IM Valentin Baidetskyi 

z Rakúska, uhral 8 bodov v deviatich kolách. Druhý skončil s bodovou stratou CM Daniel 

Shirinyan, Arménec žijúci na Slovensku hrajúci za anglickú federáciu. 

Až na treťom mieste sa umiestnil Slovák FM Richard Turčan so ziskom 6,5 bodu s najlepším 

bucholzom pred Lukášom Gayom, Alexeyom Kukelkom a Ondrejom Gabrišom. Až za nimi 

skončil jediný veľmajster turnaja Igor Štohl, aj to svedčí o sile hráčov. Najlepším z detí do 10 

rokov bol Račan Martin Srnák, ktorému sa podarilo v silnej konkurencii získať 5 bodov. 

Gratulujeme! 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/465245453_1029362099203178_5316627306773202221_n.jpg
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V „B“ turnaji mládeže zaradeného do seriálu GPX sa najviac darilo Filipovi Kapičákovi – 

jednoduché to však nemal, o pol bodu za ním skončil Dávid Hrdý, bronz sa ušiel Adele 

Zvalovej. Rozdali sme veľa pohárov a ešte viac medailí, keďže sa vyhodnocovali aj jednotlivé 

kategórie, z 32 hráčov sa teda ušlo odmien a diplomov viac než polovici účastníkov. 

Pohár medzi chlapcami do 14 rokov, ak nerátame celkového víťaza Filipa, keďže súbeh cien 

bol vylúčený, si odniesol Filip Jusko, v kategórii chlapcov do 11 rokov to bol Dávid Hrdý 

a medzi najmenšími do 8 rokov kraľoval Richard Motyka. Z dievčat do 14 rokov bola 

najlepšia Adela Zvalová, do 11 rokov Emma Bartošová a medzi najmladšími dievčatami do 8 

rokov zvíťazila Dorota Motyková. 

A prečo vraj rapid turnaj nie je ani ryba ani rak? Nuž nie je to ani pomalé tempo, na ktoré sú 

zvyknutí kluboví hráči z líg a nie je to ani blitz, ktorý sa viac hrá rukou než hlavou – musíte 

správne odhadnúť, kedy sa zamyslieť a kedy nie a to veru na výbornú nezvládne každý. Na 

výbornú však obstáli všetky deti, najmä tie mladšie 7 až 8 ročné, veď vydržať hrať šach celý 

deň – to chce pochvalu bez ohľadu na výsledok. A klobúk dole pred dvoma najmladšími – 

Peťko Pilling (narodený v roku 2018) a Lukáš Glod (narodený dokonca v roku 2019)! 

3. deň: Radujme sa, veseľme sa! Bughouse, šachové karty a blitz 
Bughouse, tzv. Holanďany (súťaž dvojíc) už tradične do Nemeckého kultúrneho domu 

priťahuje silných klubových hráčov, najmä mládež. Zaujímavá disciplína, pri ktorej sa môžete 

rozprávať a radiť so spoluhráčom – figúrky, ktoré vyhodíte súperovi si váš parťák z tímu 

môže postaviť na svojej šachovnici! 

Kto vyhrá tento raz 7 dvojkôl z dvanástich tímov? Budú to Ultras CM Tomáša Andrého? Nie, 

skončili napokon na piatom mieste. Zemiaková medaila sa ušla tímu Oxid Uholnatý, bronz 

bralo prekvapivo Duo – bratia Filip a Patrik Černý, striebro uhrali Monkey see, Monkey mate 

(Valentin Baidetskyi a Olexandra Strelbitská) a z víťazstva sa tešil jeden z favoritov – Chlpaté 

čajky (Tibor Čajka a Daniel Chlpek). 

Súbežne s Bughousom prebiehal turnaj O pohár Šachuľka Matového so šachovými kartami. 

Nie, nevymýšľame si – tesne pred turnajom ich priviezli z tlačiarne – nikto sa teda nemal 

možnosť nejako ideálne pripraviť na toto „haluzné“ podujatie. Deťom sa však nesmierne 

páčilo, pretože je plné prekvapení a zvratov v partii. Pred každým ťahom si hráč ťahá kartu 

a musí ju poslúchnuť, ak sa nedá, vykoná ťah v súlade so šachovými pravidlami. 

O zábavu je postarané, keď dáma cvála na jazdcovi, prípadne ste donútený hrať romantický 

šach, obetovať vežu či zvolať: „Oh, no, my queen!“ Netušíte, čo môže byť vyprážaná 

pečienka a kam treba strelca presunúť v španielskej dedine? A čo znamenajú zvieratká ježko 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/465245428_1030847589054629_3069050975824420552_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/465469025_1030846225721432_3154776502047841855_n.jpg
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a orangutan? Z biedy vás ešte môže vykúpiť žolík – Šachuľko Matový – to môžete potiahnuť 

až dva krát. A najväčšiu radosť, prípadne smútok pre súpera prináša karta Najlepšia výmena – 

musíte sa zdvihnúť zo stoličky a rýchlo si vymeniť so súperom miesto – ak ste boli čierny, 

odteraz hráte s bielymi figúrkami! A ak vám už hrozil mat, viete čo to znamená? 

Pocity eufórie! Víťazom 6 kolového turnaja sa stal Pal Pilling, druhý skončil Tomáš Hilčík 

a tretí Daniel Lukáš Bucor. Výsledky z tohto turnaja dôležité nie sú, úprimne treba povedať, 

že tu naozaj ide o zábavu a faktor náhody zohráva svoju rolu. 

Vyvrcholením Bratislavskej šachovej jesene boli turnaje v bleskovom turnaji: 9 kolový Blitz 

Masters (FIDE open) s tempom 4 minúty na partiu + 2 sekundy na ťah a paralelne s ním Blitz 

Futures pre hráčov s ratingom do 1500 a pre neregistrovaných v šachovej federácií. 

V “A” turnaji zvíťazil FM Richard Turčan so ziskom 7,5 bodu, ktorý síce prehral vo 

vzájomnom zápase s druhým Alexeyom Kukelkom, no mal lepší bucholz (jeho súperi 

nazbierali väčší počet bodov). Tretí skončil Vladislav Kundianok (7 bodov) a za ním 

nasledovali 6,5 bodoví Štefan Mazúr, Martin Jablonický a Lukáš Gay. Najlepším do 10 rokov 

bol Slovinec Alexandr Konopatskyi, výborný výsledok však uhrali aj domáci reprezentanti 

tejto kategórie – Martin Srnák, Bianka Macáková a Samuel Belovič. Všetkým gratulujeme! 

V ”B” turnaji Futures (14 účastníkov) s plným počtom bodov a s veľkým prehľadom zvíťazil 

Azerbajdžanec Nihad Ahmadov, ktorý by si zaslúžil hrať v hlavnom turnaji. Na druhom 

mieste sa umiestnil Ľuboš Praznovský (7) s lepším pomocným hodnotením pred Davidom 

Kovárom. Najlepším z hráčov do 10 rokov bol Tomáš Hilčík. 

Oba turnaje sa niesli v duchu Fair play, z čoho máme ako organizátori a rozhodcovia veľkú 

radosť. Tešíme sa, že sme na minútu presne dodržali časový harmonogram, čo viacerí ocenili. 

Touto cestou ďakujeme všetkým, ktorí nám pomáhali, Mestskej časti Rača za podporu 

šachových podujatí, reštaurácii Kern a najmä sponzorovi Unimed Pharma. 

Autor: Martin Hunčár a Michal Vrba 
 

Mikuláš prišiel aj do Lamača 
Už 11ty ročník Mikulášskeho šachového turnaja sa uskutočnil v Základnej škole na 

Malokarpatskom nám. 1 v Lamači vo štvrtok 5.12.2024. Po pár rokoch, kedy podujatie 

prebiehalo v blízkom kine sme sa opäť presunuli už do zväčšenej a vynovenej školskej 

jedálne, ktorá poskytla výborný a štedrý priestor na podujatie. 

  

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/12/469415247_1056629889809732_2328419469669752120_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/12/469579716_1056629553143099_7840169265634282759_n.jpg
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To že nielen priestor bol štedrý, ale aj samotný šachový turnaj bolo jasné po piatom kole, 

kedy každý z účastníkov dostal k svojej partii mikulášsku nádielku v podobe kindervajíčka. 

Niektorí sa tešili na chuť čokolády, iní zase na prekvapenie, ktoré sa v ňom ukrývalo. 

 

Veľmi nás však teší obrovský záujem o podujatie, ktoré doslova skokovo narástlo na presných 

48 účastníkov, čím sme dosiahli v historií podujatia malý rekord. Z pôvodne malého podujatia 

ktorého sa v prvom ročníku zúčastnilo 10 hráčov sa v ročníku 2024 prihlásili nielen 

Lamačania, deti zo základnej školy, ktoré navštevujú šachový krúžok, ale prišli aj hráči z 

okolitých klubov takmer z celej Bratislavy. 

No a víťazstvo si v tomto ročníku odniesol dokonca hráč z klubu Lokomotíva Trnava, 

Mykhailo Skaraiev. 

Veľké poďakovanie na príprave podujatia patrí MČ Lamač, Dominike a Milanovi, a 

samozrejme pánovi starostovi Igorovi Polakovičovi, ktorý prišiel nielen na samotné 

vyhodnotenie ale aj na otvorenie podujatia. Rád by som sa tiež poďakoval základnej škole za 

poskytnutie priestorov, kedy som bol prvýkrát vo vynovenej a rozšírenej jedálni, čo ma ako 

Lamačana veľmi teší, že deti môžu využívať vynovenú a väčšiu jedáleň. 

Rozhodcovskú parketu mal pod palcom Janko Lakota, ktorý so šachovom začínal práve na 

tejto základnej škole. Pod jeho taktovkou všetky partie prebehli v súlade s pravidlami a hlavne 

v zmysle fair-play. 

Už teraz sa tešíme na dvanásty, veríme, že nie tuctový, ročník. 

Autor: Michal Vrba, organizátor podujatia 
 

 

Majstrovstvá žiakov základných a stredných škôl v 
šachu 2024 
V piatok 29.11.2024 s v Bratislave, Dome Kultúry Ružinov, uskutočnili Majstrovstvá 

Bratislavského kraja žiakov a žiačok základných škôl a stredoškolákov a stredoškoláčok. 

Podujatie bolo rozdelené do dvoch samostatných miestností pre lepší komfort samotných 

súťažiacich. 

Všetky turnaje boli akvalifikačným podujatím pre postup na Majstrovstvá Slovenska a tak 

okrem pekných cien sa bojoval hlavne o miestenky na vrcholné podujatie, ktoré sa v rok 2024 

uskutoční v Nitre. 

Kým žiaci a žiačky základných škôl prešli už kvalifikačnými okresnými kolami a v týchto 

kategóriách sa stretla vysoká kvalita skúsených hráčov, žiaci zo stredných škôl hrali tzv. open 

turnaje. Posledné roky vídame v Bratislavskom kraji veľký záujem o šach aj medzi 

stredoškolákmi, keď na tento typ podujatia sa neváha prihlásiť aj stovka účastníkov. 

Kvalifikačné kolá by do budúcich rokov boli určite vítaným krokom, aby aj v tejto katetógii si 

najprv v okresoch zahrali študenti vyrovnanejšie zápasy a postúpili už len kvalifikovaní. 

Samozrejme, sú to príjemné „problémy“, pokiaľ medzi mládežom vidíme taký záujem o šach 

ako taký. 
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Podujatie začalo v ranných hodinách a po svižnej prezentácii bolo o deviatej hodine 

odpískané prvé kolo. Počas samotného podujatia bolo myslené aj na učiteľov, trénerov, 

rodičov a ďalšie sprievodné osoby, ktoré sa mohli občerstviť a stráviť čas rozhovormi v 

samostatných priestoroch bistra u Zitky, kde im bolo vytvorené zázemie. 

  
Všetci účastníci sa v polovici šampionátu občerstvili drobným snackom a v závere podujatia 

si okrem hodnotných cien odniesli aj drobné spomienkové predmety. 

Po siedmych kolách sa podujatie medzi dvanástou a jednou hodinou vyhodnotilo, pričom 

vyhodnotenie prebiehalo netradične „na dvakrát“. Ako prvá kategória boli vyhodnotení žiaci a 

žiačky základných škôl a následne si prevzali ocenenia stredoškoláci. 

Rád by som touto cestou poďakoval vynikajúcemu tímu rozhodcov, ktorí sa celý deň starali o 

hladký priebeh celého podujatia, menovite Rastislav Diviak, Tomáš Gremeň, Branislav Jursa, 

Ondrej Marko, Martin Hunčár, Michal Baník, Rudolf Benci, Radovan Vachálek, Niki Vrbová 

a Janka Šošovičková. O vynikajúce fotky sa zase postaral Adrián Žiška. 

Aby všetko klapalo ako dobre namazaný stroj a zvládlo sa v pomerne krátkom čase podujatie 

s celkovým počtom účastníkov 151, bolo potrebné myslieť na každú maličkosť, ako napríklad 

aj možnosť odloženia vecí si na prízemí v šatniach kultúrneho domu. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/12/469427601_1056623359810385_7378262297608441619_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/12/469403993_1056623129810408_7014672990346222758_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/12/469444212_1056623166477071_3199641778748738703_n.jpg
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Veľmi si vážime aj prítomnosť vicestarostu MČ Ružinov Martina Patoprstého, ktorý prišiel 

zablahoželať postupujúcim víťazkám a víťazom. Podpora podujatia z MČ Ružinov bola 

kľúčová nielen po finančnej stránke, ale aj organizačnej, kedy nám DK Ružinov vyšiel 

maximálne v ústrety, čo si nesmierne vážime. 

Gratulujem víťazom a postupujúcim a tešíme sa na stretnutie opäť pri šachu. 

Podujatie sa uskutočnilo vďaka podpore 

 
Autor: Michal Vrba, organizátor podujatia 
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Šachové tréningy 

Musíš ešte vydržať, budúci rok budeš chodiť aj ty! 
Škôlkari a šachisti? To je hádam nejaký vtip, či? Vôbec nie, kurzy na škôlkach už robím 

niekoľko rokov. Niektoré bežia celoročne, ďalšie sú nastavené len na jeseň alebo len na jarné 

obdobie. 

  
Momentálne učím v piatich škôlkach (celkovo v šiestich triedach), celkovo základy šachu 

absolvuje ročne viac než 100 bratislavských detí, teraz pred Vianocami 2024 ich končilo 

kurzy 94. V každej škôlke sa najskôr uskutoční ukážková hodina a keďže šach je v móde, 

rodičia 8 lekciový kurz deťom radi predplatia. 

Je to zároveň ideálna príprava predškolákov na školu, keďže sa učíme súradnice, hodnoty 

figúrok, spočítavanie a odpočítavanie, je tam aj kreslenie rovných čiar (na domácu hru kreslia 

šachovnicu), rozvoj jemnej motoriky pri stavaní šachových veží na konci každej lekcie. 

Deti si užívajú Šachuľka a jeho sny a rodičia oceňujú, že deti formou hry naberajú nové 

informácie, zručnosti a vedomosti. 

  
Všetkým, ktorí chýbali, som ponúkol náhradnú online lekciu a tiež lekciu naživo22.11. 2024 

v ZŠ Tbiliská s názvomŠkôlkarskešachuľkoviny. Prísť však mohli aj tí, čo nič nevymeškali, 

ale rodičia si to chceli užiť s deťmi spoločne. Po úvode sme si zopakovali súradnice, hrali sa 

hru „Váhy“, na veľkej šachovnici dávali kráľovi šach a napokon aj mat, ukázali sme si aj 

„šuster mat“. 

https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/468734751_1050139563792098_6188930540357902075_n.jpg
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https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/468532786_1050139580458763_7524695574296107320_n.jpg
https://sachovaakademia.sk/wp-content/uploads/2024/11/468636970_1050139530458768_865500394007405864_n.jpg
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Potom nasledovala na magnetickej šachovnici ukážka, ako môže dať v koncovke mat dáma  – 

pochopiteľne formou rozprávky: Dáma herečka sa hrá na jazdca. 

No a na záver aj trochu show – Filip Veselý, jeden z šikovných žiakov tréningového levelu A 

majstri predviedol škôlkarom hru naslepo. Keďže sa Šachuľko nevyhol blundrom (rozumej 

hrubým chybám), Filip slávil úspech. 

Úspech je však hlavne to, že šach si na niektorých škôlkach získal svoje pevné miesto. Úplne 

vážne. Dnessa v jednej škôlke prizeral lekcii štvorročný chlapec, no pani učiteľka ho zahnala 

do jeho triedy. „Musíš ešte vydržať, budúci rok budeš chodiť aj ty!“ 

Autor: Martin Hunčár, organizátor 

 

Teraz by ste už mohli poraziť Magnusa Carlsena 
Nebláznite! Šach a karty? To už ako ide dokopy? Predstavte si, že sa to dá a okrem iného, je 

to aj „nákazlivo“ zábavné. 

Filip, jeden môj zverenec, šiel na víkend k starým rodičom a odohral pekné partie s týmito 

kartami s dedkom i pradedkom, hlavne sa však dobre spolu bavili. Milan, môj známy 

z Prievidze s FIDE ratingom okolo 1900 má dcéru Natáliu, ktorá je zatiaľ len mierne 

pokročilá. 

  

Ak by hral naplno, tak si spolu nezahrajú, ale pri tejto kreatívnej hre strávili takmer 3 hodiny 

a dobre sa nasmiali pri partii plnej zvratov. Ukazuje sa, že to má aj takýto sociálny rozmer, 

môže upevniť vzťahy v rodine a dokážu si proti sebe zahrať aj takí, ktorí by si inak ako rovný 

s rovným nezahrali. Super! 

Na jednej škôlke ma oslovil staručký správca, ktorý tam všeličo montuje, že tie karty, čo 

dostala pani riaditeľka, potrebuje aj on, a rovno dve sady pre vnukov! To som teda od neho 

nečakal. A na druhý deň mi prišiel mail od jednej mamičky, ktorá mi písala, že jej syn Tomáš 

urobil v škole ako úlohu marketing k novým šachovým kartám, dokonca aj so sloganom: 

Teraz by ste už mohli poraziť Magnusa Carlsena! 

Spracoval to v angličtine, vyslúžil si pochvalu od pani učiteľky a medzi tým stihol naučiť 

aspoň základ – ako ťahajú figúrky – svojich spolužiakov. 
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Pripomínam, že nie je mojou ambíciou nájsť alternatívu ku klasickému šachu, ktorý máme 

všetci radi. Táto hra je len na odreagovanie, podobne ako sa dajú sem tam zahrať Bughousy. 

A napríklad pri karte „dron“, kedy môžete vašu figúrku dať na ľubovoľné voľné pole, 

využívajte aj vašu predstavivosť. 

Áno, je to aj o náhode, nepopieram, ale ak by ste boli aspoň napoly geniálni a dokázali si 

zapamätať poradie všetkých 48 kariet, tak ako ich postupne ťaháte z kopy, tak máte 

našliapnuté k víťazstvu, pretože toto netradičné zápolenie sa len tak rýchlo nikdy neskončí, 

obyčajne sa kopa kariet minie a ťahá sa z nej v tom istom poradí znova. 

Stále nechápete, ako sa to vlastne hrá? Rozložíte si figúrky do základného postavenia  a pred 

každým ťahom si potiahnete kartu. Ak sa dá vykonať ťah, napríklad potiahnuť jazdcom, tak 

musíte poslúchnuť, ak sa nedá (napríklad jazdca nemáte), potiahnete v súlade so šachovými 

pravidlami. 

Čaká na vás pohroma, zakliate centrum, dáma cvála na jazdcovi, Španielska dedina, ježko, 

orangutan, roláda a mnoho iných prekvapení. A čo má s nimi vlastne spoločné Šachuľko 

Matový? Je to žolík a teda zaslúžene veľmi silná karta. Nič zložité, je tam návod a za pár 

minút to pochopí každý. 

Tak ako. Vyskúšate? 

Pozrieť šachové karty v šachovom obchode e4e5. 

Autor: Martin Hunčár, šachový tréner detí a mládeže 
 

Do Vianocovania! 
Vianoce predo dvermi, ale prečo by sme nestihli ešte jedno podujatie? Chápem, že niektorí už 

naháňali kapra alebo vymetali pavučiny, či zháňali darčeky a prísť s deťmi nestihli, ale čo 

takto si ešte spríjemniť predvianočný čas s tými čo chcú, veď niektoré deti mali už riaditeľské 

voľno, tak prečo to nevyužiť. 

Počas dňa sme trénovali, dokonca aj naslepo, hrali rôzne hry, riešili kvíz, pochutnali si na 

pizze, hľadali správnu stratégiu na výhru so šachovými kartami (neúspešne, ale zabavili sme 

sa dobre), riešili taktiky, všetko pochopiteľne za odmeny, kamienky s truhličky mi mizli jedna 

radosť. Spravili sme si aj miniturnaj systémom vyzvi koho chceš. Síce v komornej atmosfére, 

ale o to viac som sa mohol deťom povenovať. Nataška má len 5 rokov, ale celý deň sa 

sústredila a pozorne sledovala, čo robíme, aj keď to bolo miestami nad jej pochopenie. 

Klobúk dole! 

O piatej začalo divadlo s názvom: Samko Chytrý, Jožko Šprtovský a Šachuľko Matový vo 

Vianočnom kráľovstve. Napísal som ho pred mesiacom a dva dni pred akciou som išiel ako 

na hotové, že si idem prejsť texty a všetko doladiť. Lenže nikde v súboroch po ňom ani stopy. 

Dodnes to nechápem, asi som si ho neuložil v počítači. Musel som ho napísať nanovo a viac 

než pol hodinu sa naučiť v extrémne rýchlom čase. Asi sa mi nebudete čudovať, že som úplne 

vážne požiadal pár známych o modlitby. A zdá sa, že zabrali. Nová verzia divadielka bola 

lepšia než tá stratená a zdá sa, že všetkým sa to páčilo. Bábky sa starali o zábavu, Šachuľko 

zase všetko poplietol a Samko Chytrý vypil elixír, ktorý vyrobil Jožko Šprtovský a strojom 

času sa dostal až do Betlehema… 

https://www.sachovyobchod.sk/spolocenske-hry/sachove-karty-sachulko-matovy/
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Po divadielku nasledovali dva paralelné turnaje. Do turnaja Šachové karty & Šachuľko 

Matový sa napokon prihlásili len štyria a tak hrali každý s každým dvojkolovo. Pohár pre 

víťaza si odniesol Richard Petrík (3,5) len o lepší bucholz pred Alanom Šabíkom. Celý turnaj 

bol vyrovnaný a napínavý až do konca, pretože tretí Ľubomír Švorca a štvrtý Ján Sestrienka 

zaostali za prvými dvoma len o bod. 

  
 

Turnaj „A“ – 6 kolový rapid tempom 10 min/partiu + 2 sek/ťah vyhral Tobias Bartelt so 

ziskom 5,5 boda. Druhý skončil Mykhailo Lukianov (4,5), tretí Filip Gallo (4) s lepším 

pomocným hodnotením pred Filipom Veselým. Poradie ostatných hráčov bolo viac menej 

podľa papierových predpokladov. Oceniť treba aj posledného a zároveň najmladšieho Julka 

Michálka, ktorý napriek tomu, že všetko prehral, skončil turnaj s úsmevom na perách. 

Úsmev, pohodu a oddych prajem aj vám všetkým – čitateľom, rodičom, trénerom a všetkým 

mladým talentovaným šachistom. Na záver si dovolím použiť Šachuľkove slová zo záveru 

divadielka: Do Vianocovania! 

Autor: Martin Hunčár 
 

Milujem 5. ligu! 
V každom športe sa najväčšej pozornosti teší najvyššia liga, veď sú tam tí najlepší. Tak to má 

predsa byť, podujatia si získavajú mediálnu pozornosť a hráči sú profíci, ktorí sa tým živia. Ja 

som však špecialista na trénovanie detí a mládeže do FIDE ratingu 1700, a preto ma 

pochopiteľne najviac zaujímajú dve najnižšie súťaže – 4. a špeciálne 5. Bratislavská liga. Ešte 

pred niekoľkými rokmi v nej dominovali dospelí, z ktorých veľké percento tvorili 

dôchodcovia. 

Omladzovanie súťaže deťmi vyvolávalo u skúsených „harcovníkov“ z rôznych klubov otázky, 

či je táto liga pre ne naozaj vhodná, či radšej nevytvoriť 6. ligu či niečo iné tomu podobné. Do 

siahodlhých diskusií som bol zapojený i ja, ale napokon sme sa k žiadnej zmene neodhodlali. 

Vtedy ma to aj mrzelo, ale s odstupom času som rád,  že k žiadnej veľkej „rekonštrukcii“ 

nedošlo. 

Iste tomu napomohlo aj to, že mnohé deti šachovo vyrástli a priam sa „naklonovali“ a to 

nielen v Doprastave, trend badať aj v iných kluboch. Presné štatistiky nemám, ale túto sezónu 

mám pocit, že celkovo je nadpolovičná väčšina na súpiskách tvorená hráčmi mladšími ako 18 

rokov. Je to pozitívny trend a dobrá správa pre šach v hlavnom meste. 
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A čo sa mi na 5. lige tak veľmi páči? Po prvé to, že priestor dostávajú aj deti, ktoré sú 

pokročilými začiatočníkmi. Jasné, chybám sa nevyhnú a väčšinu partií prehrajú, ale to sú 

predsa šachy. Ešte by to chcelo trochu spomaliť, aj naposledy som mal pred začiatkom kola 

k svojim hráčom príhovor. Veľmi nepomohol, ako keby som hrach na stenu hádzal. Ale 

celkovo sa aj tento ukazovateľ zlepšil, pamätám si na zápasy pred piatimi rokmi, ako na 

Drieňovej prehrávali moji malí zverenci jednu partiu za druhou. 

 
 

Nedá sa zabudnúť na Martinka Srnáka, ktorý si pri jednom z prvých štartov v 5. lige sadol za 

šachovnicu a na hodinách mal nastavených 1:30. „Martinko, vieš čo to znamená?“ Nemal ešte 

ani 7 rokov, tak len mykol ramenami a celkom vážne sa ma spýtal: „Žeby bullet?“ Ešteže som 

mu položil otázku pred štartom, bulletu sa našťastie vyhol, už vie stráviť za doskou oveľa viac 

času. Dnes je z neho už silný hráč, ktorý už obral o body nejedného dospelého a zďaleka to 

nie je ojedinelý prípad. 

Druhá vec, ktorú na 5. lige milujem je jej nevyspytateľnosť. Obrovská škoda, že Niké zatiaľ 

neumožnila tipovanie výsledkov. Keby len tušili k akým zvratom tam môže dôjsť… Asi by 

som mal pokušenie vsadiť si aj ja, hoci mne je akýkoľvek tiket proti srsti. Teraz však vážne, 

favorit na každý súboj sa hľadá ťažko, pretože až na pár výnimiek má väčšina družstiev 

v kádri dvoj až trojnásobok hráčov, ktorí môžu nastúpiť. Kto si sadne za šachovnicu, je tak 

trochu lotéria, pretože okrem maródky, rodinných osláv a štvrťročných písomiek do toho 

vstupuje aj to, že viacerí hrajú niekoľko líg a odohrať za víkend niekoľko kôl v rôznych 

súťažiach je časovo veľmi náročné. 

Typická ukážka – naše družstvo Doprastav K4 prehralo s Krasňanmi „C“ 0:8, nakladačku 

nám udelil aj Doprastav DNV, no proti Slovanu „K“ sme vyhrali, pretože sa nám podarilo 

nastúpiť v celkom silnej zostave na horných doskách, ktoré to „zariadili“. Minulý rok bola aj 

nadstavba, ale to už bol naozaj maratón, tento rok sa hrá bez nej, čo je iste múdre. Z každej 
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súťaže 5. ligy (sú dve a v každej je 13 družstiev) postupuje do štvrtej len jedno. Celkom 

náročné, veď kto chce postúpiť, nesmie zakopnúť, ak tak len raz, ale ani to už potom nemusí 

na víťazstvo stačiť. 

 
 

Tretia vec, ktorá ma na 5. lige fascinuje, je to, že v niektorých sálach to naozaj žije šachom. 

Na Slovane sa hrá viac zápasov naraz, podobne aj na Drieňovej v Doprastave, a aj vo 

“filiálke“ Doprastavu v Starej jedálni! To treba proste zažiť. V Starej jedálni sme tento rok 

dokonca postavili až 4 družstvá! A vo vedľajšej miestnosti sa hrá ešte aj Detská Bratislavská 

liga. Spolu s rodičmi je tam v piatok na domácich zápasoch okolo sto ľudí! Samá talentovaná 

mládež a to už sme najlepších nechali hrať vyššie ligy. Pred piatimi rokmi, až na pár 

výnimiek, nikto z tých, čo sú na súpiskách Doprastavu v Starej jedálni, nebol členom 

v šachovom klube, niektorí o šachu ani nechyrovali, alebo sa v tom čase ešte hrávali na 

pieskovisku. Neuveriteľné! A neuveriteľne krásne. Nech žije 5. liga! 

A na záver – veľká vďaka všetkým organizátorom, funkcionárom, rodičom i trénerom, ktorí 

sa nezištne zapájajú: riešia súpisky, rozostavujú stoly, stoličky, šachové súpravy, pomáhajú si 

s odvozmi, skrátka všetko preto, aby si každý účastník mohol schuti zahrať. 

Autor: Martin Hunčár 
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Šachový tábor 

Superspráva pre Bratislavu – šach má čoraz viac 
malých priaznivcov 
Aj keď mnoho rodín pochopiteľne využíva jarné prázdniny Bratislavského kraja na vytúžené 

dovolenky, niektorým vyhovuje, že deti a mládež majú kreatívny šachový program. Pondelok 

a utorok to tak naozaj vyzeralo – popri šachovom turnaji sa testovali špeciálne šachové karty, 

ktoré sa pripravujú na vydanie, strieľali sme z luku, v kurze boli aj hry na veľkej šachovnici či 

stavanie vysokej šachovej veže. 

 
Zišli sa tu starí známi i deti, ktoré boli na podobnom tábore prvý raz. Samozrejme, nechýbali 

fóriky od Šachuľka Matového, Patrika Pata a Jožka Šprtovského. Od stredy do piatku sa už 

zišli šachoví fajnšmekri, ktorým k zábave stačili cez prestávky bughousy, tí najmenší si 

predsa len vyvolili netradičnú lukostreľbu, ku ktorej sa len tak cez rok nedostanú. Martinovi 

Hunčárovi pomáhali animátori a rozhodcovia Jonatan Pavelka (pondelok a utorok), Matúš 

Červeň (streda a štvrtok) a Saška Strelbitská (piatok). Pre malý záujem sa z plánovaných 

turnajov neuskutočnil iba turnaj pre hráčov s ratingom nad 1800. 

Poďme k výsledkom. V pondelkovom  „C“ turnaji, ktorý sa hral systémom každý s každým – 

rapid bez FIDE vyhral Kuzma Nikolaiev (8 z 9) pred Jurajom Kluckom (6,5 boda). Tretí 

skončil so ziskom 6 bodov Jakub Varga len s lepším pomocným hodnotením pred Matejom 

Spáčilom. Milým prekvapením bol aj výkon Adriena Gruna (narodený v r.2017), ktorý na 
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začiatku turnaja ešte neovládal základné matovanie dámou alebo vežou (aj preto dve remízy), 

ale postupne jeho výkon gradoval. 

Aj „B“ turnaj – rapid bez FIDE sa hral kruhovým systémom, na žreb sa teda vyhovárať 

nedalo. Vyhral s prehľadom Lukáš Janovíček (8 z 9). Druhý skončil o pomocné hodnotenie 

Bruno Šimulčík pred Filipom Gallom (obaja 6,5 boda). 

 
 

Od stredy do piatku sa hral hlavný 9 kolový „A“ turnaj – štandard so zápočtom na FIDE 

štandard. Medzi 25-timi šachistami boli tri ženy, prišli aj šachisti z Levíc, dokonca jedna 

hráčka zo Španielska. Sily si zmerali deti, mládež, dospeláci i dôchodcovia. Víťazom sa stal 

Dominik Hitka so ziskom 7,5 bodu s lepším bucholzom pred Jurajom Wallnerom, 3. skončil 

Oliver Kováčik so 7 bodmi. Až s jeden a polbodovým odstupom nasledovala dvojica Michal 

Hozlár a Jozef Váš.  Pre všetkých to bola výborná skúsenosť, niektorých hráčov poteší od 

ďalšieho mesiaca prvý FIDE rating. 

Na záver sa odohral aj 7 kolový blitz turnaj bez zápočtu na FIDE s tempom 3 min/partiu + 2 

sek/ťah. Vyhral ho Oliver Kováčik (6 zo 7) kvôli lepšiemu pomocnému hodnoteniu pred 

Maksymom Slavskyim, 3. bol s piatimi bodmi Michal Hozlár, tohto záverečného bleskového 

turnaja sa zúčastnilo 18 hráčov. 

Autor: Martin Hunčár, tréner Bratislavskej šachovej akadémie 
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Šerif Šimon z divokého západu: Martin Hunčár wanted 

Rekordný 5. ročník šachovo-lukostreleckého denného tábora 
Písať o tom, že znova padol rekord v počte prihlásených sa už stáva takou našou malou 

tradíciou. V „A“ turnaji nastúpilo 19 hráčov a v „B“ 44, spolu teda 63, z toho denný tábor 

absolvovalo 56 detí! Počty však nie sú prvoradé, dôležité je, že sa tu deti cítili šťastné, dosýta 

sa zahrali a šachovo vyrástli. 

Všetko fungovalo ako hodinky. Ráno sme sa zišli v bratislavskej bašte šachu – v Rači, v 

Nemeckom kultúrnom dome, ktorého hrubé múry nás chránili pred horúčavami týchto dní. V 

„A“ turnaji sa hrali 2 kolá tempom 30 min/partiu + 30 sek/ťah a paralelne s nimi v „B“ dve 

dvojkolá, teda 4 partie tempom 25 min/partiu. Deti po ukončení partií odchádzali do 

vestibulu, kde sme mali na stoloch rozloženú pysslu. Vytvárali z korálok kreatívne menšie 

i väčšie umelecké diela, ktoré sme im zažehlovali. 

Svoje výtvory si mohli odniesť domov a zároveň si ich zamieňali za kamienky, ktoré zbierali 

celý tábor do krabičiek a postupne menili za väčšie a väčšie. Ďalší mohli po dohratí kresliť na 

obrovskú rolku papiera, hrali sa tu aj ďalšie spoločenské hry, blitzky alebo veľmi obľúbený 

cornhole, ďalšia nová hra, pri ktorej sa hádže mieškami do otvoru. Po obede v hoteli Bivio 

sme sa presunuli na kraj lesa nad amfiteáter, kde sme mali 6 stanovíšť, v ktorých tímy 

rotovali. 

 
So mnou behali po lese a na základe indícií hľadali tubus, zemeguľu, veveričku, potopenú 

plachetnicu, zakopaný strieborný grál a dokonca aj strom, ktorý zarodil pešiakmi. Bežali ako 

ozlomkrky, preskakovali potok a zdolávali sem-tam i strmé kopce. Takto sme sa hrávali 
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kedysi aj my a žiadne súčasné technické vymoženosti podobné zážitky nenahradia. Na 

jednom stanovišti prebiehal každý deň lukostrelecký turnaj, ktorý vyhral Ján Iša. 

Okrem toho sme mali pohár aj pre šacholukostrelca, kde sme zohľadňovali kombináciu oboch 

disciplín. Všetci naši animátori vymýšľali pre deti zaujímavé hry a súťaže, takže sme sa nikdy 

nenudili, nepočul som žiadne reptanie, práve naopak – viacerí hodnotili tento tábor ako ich 

najlepší v živote. 

V jeden deň sme mali aj karneval – prišli sme prezlečení za rozprávkové postavičky, kráľov, 

filmových hrdinov či športovcov. A bolo sa na čo pozerať! Nebýva totiž zvykom, aby hral 

šach Harry Potter proti rímskemu cisárovi. Prišiel aj šerif Šimon z divokého západu 

s plagátom a mojou fotkou: Martin Hunčár – wanted! Tomu hovorím tvorivosť. 

A na záver ešte výsledky: V „A“ (štandard FIDE) ku dominoval Martin Mazág, ktorý v 9-

kolovom turnaji stratil len pol bodu. 6 bodov stačilo Martinovi Vávrovi na krásne druhé 

miesto, tretím miestom príjemne prekvapil Peter Glod, ktorý posledné kolo kvôli 

odcestovaniu už neabsolvoval. Turnaj bol rozhodne zaujímavý, okrem víťaza boli od druhého 

do šestnásteho miesta veľmi vyrovnané partie a súboje nemali favoritov. Škoda, že kvôli 

chorobe musel predčasne odstúpiť Adam Broniš, ktorý to mal rozbehnuté výborne. 

V „B“ turnaji kraľoval Jakub Králik, ktorý v 18 kolách (hralo sa proti deviatim súperom dva 

krát – raz bielymi a raz čiernymi) získal až 16 bodov. Druhé miesto napokon uchmatol 

skvelým finišom Richard Motyka (14,5 bodu) a tretí skončil Daniel Patay (13 bodov) pred 

štvrtým a zároveň najlepším neregistrovaným hráčom z turnaja Viliamom Martinkovičom, 

ktorý si takto „vypýtal“ pozvánku do klubu. Najlepším dievčaťom bola Ema Hudík, 

najmladšou Dorotka Motyková, ktorá tiež odohrala na svoj vek pekný turnaj. 

Treba pochváliť benjamínkov (okrem medailistu Riška ešte aj Riška Homzu, Eliáša Bodiša, 

Artura Petroviča, najmladšieho šesť ročného Američana Antona Vassilievaale, moju 

pozornosť si však získali aj ďalšie nové talenty, myslím, že o budúcnosť šachu je v hlavnom 

meste postarané. 

Pribežne nás všetkých svojím neopakovateľným humorom sprevádzal Šachuľko Matový, 

ktorý so svojím šéfkom a Simonkou Kováčikovou hrali každý deň zábavnú scénku. Poučenie 

z trojdielneho seriálu – „Prehral som…“ sa iste zíde pripomenúť si aj v budúcnosti, i keď 

všetkým prajeme len výhry. Patrik Pat všetkých utešoval pri pate a ďakoval, že môže 

oslavovať. Jožko Šprtovský napádal k štúdiu a v piatok poobede hral aj simultánku za pomoci 

Jonatana Pavelku. 

Kluboví hráči si medzitým zmerali sily v bleskovom turnaji na FIDE. Zámerne som si chcel 

zahrať – vedel som, že buď turnaj vyhrám, alebo urobím deťom radosť. Cieľ splnený, 

naplnilo sa to druhé, vo vyrovnaných a mierne lepších pozíciách som padal na čas a deti 

v úlohe Jura Jánošíka ma ozbíjali o rating. V 9-kolovom turnaji (hralo sa 4 min/partiu+ 2 

sek/ťah) vyhral Martin Mazág s ôsmymi bodmi a ukázal, že to vie pomaly i rýchlo. Len 

o pomocné hodnotenie skončila na výbornom druhom mieste neustále sa lepšiaca Bianka 

Macáková, tretí sedem bodový Richard Pisarčík, bleskový turnaj nás hralo 24. 

Na tábore sme mali okrem Slovákov dvoch hráčov z Maďarska, jedného chlapca súťažiaceho 

pod anglickou federáciou a dve deti z USA, jedna rodina sa totiž chystala na dlhšiu dovolenku 
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spojenú so šachom do strednej Európy a zastávka v Bratislave im padla vhod. Je možné, že 

toto podujatie bude v budúcnosti nielen väčšie, ale ešte viac aj s medzinárodnou účasťou. 

 
 

Na záver chcem poďakovať MČ Rača, že nám prenajalo NKD, Jonatanovi Pavelkovi, ktorý 

nielen dohliadal na deti, ale spolu sme viedli aj tréningy, obetavej animátorke Ineske 

Hunčárovej, ktorá má veľké srdce pre deti, Viktorovi, bez ktorého by sme lukostreľbu nedali 

a pomocným vedúcim Emmke a Igorovi. A tiež Saške Strelbitskej, ktorá nám robila rozhodcu 

v bleskovom turnaji. Do šachovania, vidíme sa o rok! 

Autor: Martin Hunčár, treéner Bratislavskej šachovej akadémie 
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Ďakujeme partnerom Bratislavskej šachovej 
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Veľká vďaka podporovateľom prostredníctvom 2% a všetkým ľuďom, ktorí svojou 

prácou pomohli napĺňať víziu Bratislavskej šachovej akadémie.  
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